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    P r o t o k ó ł  Nr XXIX/13 
 
 
Z sesji Rady Miejskiej w Parczewie odbytej w dniu 28 marca 2013 r. pod 

przewodnictwem pana Henryka Szycha – Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Parczewie. 

Na stan 15 radnych Rady Miejskiej, zgodnie z listą obecności w obradach sesji 

uczestniczyli wszyscy radni. 

Obrady sesji protokołowała p. Danuta Sadłowska – inspektor w Referacie 

Organizacyjno-Prawnym. 

 
Ewidencja podjętych uchwał 
 
Lp Nr uchwały Uchwała w sprawie 

1. XXIX/205/2013 funduszu sołeckiego na 2014 r. 

2. XXIX/206/2013 przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Parczew 
na 2013 r.  
 

3. XXIX/207/2013 udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu z 
przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 
polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 1635L Aleje 
Jana Pawła II w Parczewie 
 

4. XXIX/208/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu 
targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Parczewie 

5. XXIX/209/2013 nadania statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Parczewie 

6. XXIX/210/2013 zmian budŜetu gminy na rok 2013  

7. XXIX/211/2013 zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

8. XXIX/212/2013 Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Parczew  

9. XXIX/213/2013 wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 
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10. XXIX/214/2013 określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi  

11. XXIX/215/2013 określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 
takiej deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
 12. XXIX/216/2013 określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

13. XXIX/217/2013 wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy Parczew do 
partnerstwa ze stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania 
„Jagiellońska Przystań” w ramach projektu pn. „Akademia 
Seniora” 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 
1.1. – otwarcie obrad. 
1.2. – stwierdzenie quorum. 
1.3. – przyjęcie porządku obrad. 
1.4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

                   2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ze szczególnym 
uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy na rzecz przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie. 
4. Sprawozdanie z zakresu realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz 
potrzeby związane z realizacją zadań. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
5.1–  funduszu sołeckiego na 2014 r. 
5.2– przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
 zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Parczew na 
 2013 r.  
5.3–  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu  
5.4– zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu targowiska 
miejskiego „Mój Rynek” w Parczewie  
5.5– nadania statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Parczewie 
5.6– zmian budŜetu gminy na 2013 r. 
5.7–  zmian wieloletniej prognozy finansowej 
5.8– uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Parczew 
5.9– wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 
5.10– określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi  
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5.11– określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie  
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz 
warunków i trybu składania takiej deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej 
5.12 – określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów 
5.13– wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy Parczew do partnerstwa ze 
stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania „Jagiellońska Przystań” w 
ramach projektu pn. „Akademia Seniora” 

      6.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
7. Sprawy róŜne. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Ad.1 

1.1 Otwarcia obrad sesji dokonał pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Parczewie. Serdecznie powitał wszystkich radnych a w imieniu Rady 

powitał pana Burmistrza Parczewa wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego, panią 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, panią Przewodniczącą Zespołu 

Interdyscyplinarnego, przewodniczących organów wykonawczych gminnych 

jednostek pomocniczych gminy Parczew, przedstawicieli prasy lokalnej oraz 

nielicznie przybyłych na sesję mieszkańców. 

1.2 Przewodniczący obrad stwierdził, na podstawie listy obecności, Ŝe Rada 

posiada wymagane quorum do odbycia sesji oraz podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

1.3 Pan Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe proponowany porządek obrad 

sesji radni otrzymali przy zaproszeniach. 

Skierował zapytanie, czy do przedstawionego porządku obrad sesji będą zgłaszane 

uwagi bądź dodatkowe propozycje, co do jego zmiany lub uzupełnienia. 

Do porządku obrad zmian nie wniesiono wobec powyŜszego Przewodniczący Rady 

poddał go pod głosowanie.  

W wyniku głosowania Rada przyjęła powyŜszy porządek obrad jednogłośnie. 

1.4 Przewodniczący Rady poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji 

został wyłoŜony do wglądu przy liście obecności. Ponadto projekt protokołu radni 

otrzymali drogą mailową. Ze strony radnych nie zgłoszono uwag do protokołu  

z obrad poprzedniej sesji. 
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Protokół z poprzedniej sesji, w wyniku głosowania Rada przyjęła jednogłośnie.  

Pan Przewodniczący Rady polecił, aby po przyjęciu przez Radę protokołu 

z poprzedniej sesji był on zamieszczony na stronie internetowej. 

Zaproponował, aby w pierwszej kolejności rozpatrzyć punkt 5.3 dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu  

z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego polegającego na 

przebudowie drogi powiatowej nr 1635L Aleje Jana Pawła II w Parczewie.  

 Pan Waldemar Wezgraj Starosta Parczewski prosi o rozpatrzenie punktu5.3 w 

pierwszej kolejności poniewaŜ ma waŜne spotkanie w Lublinie, na które chciałby 

jeszcze zdąŜyć. 

PowyŜszy wniosek Rada jednogłośnie zaakceptowała. 

Pan Henryk Szych- Proszę Pana Burmistrza o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Paweł Kędracki Burmistrz Parczewa poinformował, iŜ Zarząd Powiatu 

Parczewskiego zwrócił się z prośbą o udzielenie pomocy finansowej w kwocie 146 

tys. zł z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego polegającego na 

przebudowie drogi powiatowej nr 1635L Aleje Jana Pawła II w Parczewie. RównieŜ 

analogiczną kwotę Zarząd Powiatu przeznaczyłby ze środków finansowych  budŜetu 

powiatu, zaś na pozostałą część 50% kosztu całej inwestycji, Powiat Parczewski 

zamierza złoŜyć wniosek o dofinansowanie  z budŜetu państwa na 2013r. z rezerwy 

subwencji ogólnej. 

Pan Waldemar Wezgraj Starosta Parczewski wyjaśnił, iŜ  realizacja powyŜszego 

zadania będzie obejmować przebudowę drogi powiatowej Aleje Jana Pawła II na 

odcinku  od skrzyŜowania z ulicą Kościelną do Alei Zwycięstwa. Nadmienił, Ŝe w 

chwili obecnej toczy się postępowanie przetargowe na realizację budowy ronda na 

skrzyŜowaniu Alei Jana Pawła II z ulicą Kościelną i dlatego wskazane byłoby, aby 

ten odcinek drogi równieŜ wyremontować. Koszt całkowity zadania inwestycyjnego 

szacowany jest na kwotę 582 tys. zł. Myślę, Ŝe nie trzeba nikogo przekonywać do 

celowości realizacji tej inwestycji, poniewaŜ Aleje Jana Pawła II naleŜą do 

najbardziej uczęszczanych arterii w powiecie parczewskim. Przypominam, Ŝe droga 

została wybudowana w latach dziewięćdziesiątych, i od tego czasu nawierzchnia 

uległa znacznie pogorszeniu (powstały koleiny, wgłębienia oraz dziury). Dewastacja 
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drogi została spowodowana znacznym zwiększeniem natęŜenia ruchu oraz 

panującymi warunkami atmosferycznymi,  po kaŜdej zimie powstają coraz większe 

ubytki. Na pewno jest czas najwyŜszy, Ŝeby się tą drogą zająć. Z uwagi, iŜ nie stać 

nas na modernizację całej drogi, na początek chcemy dokonać remontu odcinka  od 

skrzyŜowania z ulicą Kościelną w kierunku Alei Zwycięstwa, oczywiście 

zakładając, Ŝe w następnej kolejności byłby odcinek od ulicy Kościelnej 

przynajmniej do ulicy Wojska Polskiego a później do ulicy Kolejowej. Proszę 

państwa Radnych o przychylność i wyasygnowanie  środków z budŜetu gminy, gdyŜ 

powiatu nie stać, aby swój udział w pełni pokrył.  Myślę, Ŝe jest dobra współpraca 

pomiędzy powiatem a gminą. Chcę przypomnieć ostatnio sprawę przekazania 

nieodpłatnie terenu pod parking ogólnodostępny z terenu przy ZSP, naprzeciwko 

Urzędu Miejskiego; uczestniczymy teŜ wspólnie z gminą w wielu 

przedsięwzięciach, jak równieŜ będziemy współuczestniczyć w realizacji 

przebudowy ulic na osiedlu „Za Szpitalem” w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych. Przed rozpoczęciem sesji prosiłem pana 

Przewodniczącego o rozpatrzenie punktu 5.3 w pierwszej kolejności poniewaŜ  w 

dniu dzisiejszym o godz. 1100 w Lublinie odbędzie się Konwent Starostów z 

udziałem Wiceministra Nejmana dotyczący spraw słuŜby zdrowia i będą omawiane 

sprawy związane z funduszami unijnymi w nowym okresie programowania 2014-

2020. Jeśli państwo mają jakieś sprawy do mnie to jestem do dyspozycji. 

Radna Ogłozińska Jadwiga podkreśliła, Ŝe od początku kadencji wszyscy radni 

popierają wniosek o modernizację dróg powiatowych bądź wojewódzkich w naszym 

mieście, poniewaŜ zły stan dróg jest bardzo uciąŜliwy dla mieszkańców. Na 

posiedzeniu komisji odbyła się dyskusja na temat remontu odcinka drogi od 

skrzyŜowania ulicy Kościelnej do ulicy Kolejowej, poniewaŜ ten odcinek jest 

bardzo zdewastowany. Zapytała: Czy moŜe p. Starosta określić przybliŜony termin 

modernizacji drogi na tym odcinku?. Nadmieniła, Ŝe władze miasta planują 

wykonać zajezdnię przystankową przy torach dla szynobusów, z której będą 

korzystać mieszkańcy całego powiatu. Jeśli chodzi o chodniki przy Alejach Jana 

Pawła II to równieŜ są one w złym stanie i teŜ wymagają modernizacji. Radna 
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zapytała, czy chodniki wzdłuŜ Alei przy stadionie i po drugiej stronie ulicy będą  

remontowane? 

Radna Bojko BoŜena postuluje w imieniu mieszkańców o wykonanie chodnika 

przed blokiem nr 61 przy Alejach Jana Pawła II, aŜ do ronda przy ulicy Polnej, 

celem uzupełnienia  traktu pieszego w kierunku do Kościoła p.w. „Opatrzności 

BoŜej”. 

Radny Chwalczuk Marek jako głos w dyskusji kieruje pytanie do p. Starosty: 

Jakie są plany odnośnie remontu dróg powiatowych wiejskich, poniewaŜ w najbliŜej 

okolicy od miasta drogi w Sowinie i Jasionce znajdują się teŜ w opłakanym stanie. 

Radna Matejczuk Bogusława stwierdziła, Ŝe droga powiatowa Aleje Jana Pawła II 

od początku do końca znajduje się w bardzo złym stanie. Radna sugeruje, czy nie 

lepiej byłoby poczekać jeszcze przynajmniej  rok i wykonać modernizację tej drogi 

kompleksowo, bo  remont jest równieŜ pilnie potrzebny na odcinku od 

skrzyŜowania ulicy z ulicą Kościelną do skrzyŜowania z ulicą Wojska Polskiego.  

Pan Starosta Parczewski udzielił następującej odpowiedzi. Generalnie rzecz biorąc 

mam tego świadomość, w jakim stanie się znajdują drogi powiatowe, czy są one na 

terenie miasta czy gminy Parczew, czy na obszarze powiatu. Chcę zaznaczyć, Ŝe 

większość tych dróg była realizowana w latach 60-70-tych w ramach tzw. czynów 

społecznych, stosując przy tym oszczędne technologie. Drogi te były projektowane 

na obciąŜenie  do 20 ton. MoŜna teŜ powiedzieć, Ŝe od lat 80-tych z róŜnych 

powodów nie były te drogi remontowane. BudŜet powiatu opiewa na kwotę 23 mln. 

zł, przy dofinansowaniu środków z funduszy unijnych budŜet jest dwukrotnie 

wyŜszy i przekracza 40 mln. zł. Jeśli chcielibyśmy doprowadzić te drogi do 

właściwego stanu, zgodnego z parametrami technicznymi to na realizację tych 

inwestycji potrzeba byłoby w sumie co najmniej dwadzieścia takich budŜetów. Na 

pewno chcielibyśmy, Ŝeby Aleje Jana Pawła II wykonać w całości, ale to są 

ogromne koszty i nawet wspólnie z gminą i z wykorzystaniem środków 

zewnętrznych nie będzie nas na to stać. Tym bardziej, Ŝe fundusze unijne 

praktycznie się juŜ skończyły, a ewentualnie moŜna jeszcze bazować na środkach 

krajowych typu „Schetynówki”, czy rezerwa Ministra Infrastruktury, gdzie moŜna 

uzyskać maksymalnie do 50% dotacji. Dlatego jest pomysł, Ŝeby etapami starać się 
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zrobić powyŜszą inwestycję. Chcę takŜe przypomnieć, Ŝe zadaniem powiatu to nie 

tylko drogi w mieście, ale takŜe utrzymanie dróg na terenie całego powiatu. Pan 

Burmistrz i Wójtowie poszczególnych gmin teŜ by chcieli, Ŝeby na ich terenie 

równieŜ było coś robione, bo drogi są w kiepskim stanie. Jeśli chodzi o odcinek od 

ulicy Kolejowej do Polnej to myślę, Ŝe będziemy to robić w ramach remontów 

cząstkowych. Wiem, Ŝe ta droga jest w złym stanie, a jeszcze do tego zima zrobiła 

ogromne spustoszenie. NaleŜy zaznaczyć, Ŝe na tej drodze podbudowę stanowi 

trylinka a potem był połoŜony cienki dywanik, który z biegiem czasu juŜ się zuŜył. 

Na pewno musimy wykonać remonty cząstkowe, ale czy będzie nas stać na 

nakładkę tego jeszcze nie wiemy.  Mamy problem z bilansowaniem środków 

finansowych, bo  utrzymanie zimowe dróg  w tym sezonie pochłonęło duŜo 

pieniędzy, tymczasowo jesteśmy zmuszeni wykonać tylko łatanie tzw. dziur 

śmiertelnych masą na zimno poniewaŜ  takie zabiegi są bardzo kosztowne. 

Chcielibyśmy remonty przeprowadzić sposobem tańszym późną wiosną jak będzie 

juŜ ciepło przy uŜyciu masy na gorąco, emulsji i grysów. Proszę o cierpliwość 

państwa Radnych i Sołtysów, bo wiem, Ŝe są zgłaszane interpelacje w tej sprawie, 

ale my w tej chwili tylko robimy tzw. wyboje śmiertelne, które stanowią jakieś 

powaŜne zagroŜenie dla ruchu. Jeśli chodzi o chodnik przy ul. Polnej to jesteśmy w 

kontakcie z p. Burmistrzem i z radnymi, bo chcielibyśmy uporządkować nie tylko 

chodnik, ale teŜ nawierzchnię , mam nadzieję, Ŝe wspólnie uda nam się 

uporządkować tą ulicę. 

Radny Sobich Artur w nawiązaniu do zgłaszanej interpelacji dot. postawienia 

przystanku oraz wybudowania zatoczki przystankowej na ulicy Kolejowej przy 

Hucie Szkła, otrzymał juŜ pozytywną decyzję, tylko chciałby jeszcze uzyskać 

potwierdzenie od p. Starosty, Ŝe zatoczka zostanie wykonana. 

Radny Ignatowicz Tomasz zwrócił się z prośbą, odnośnie przetargu na 

modernizację drogi, aby dokonać wyboru sprawdzonej firmy, bo Ŝeby nie było tak, 

Ŝe po sezonie albo po dwóch sezonach znowu pojawią się ubytki a  tej firmy juŜ nie 

ma.    

Pan Starosta Parczewski Odpowiadając na pytania, odnośnie partycypowania w 

kosztach firm, które mają swoje siedziby zlokalizowane przy Alejach Jana Pawła II, 
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zamierzam podjąć rozmowy z właścicielem firmy „Biedronka”, z p. Sobiankiem, 

właścicielem centrum handlowego „LEADEL” i właścicielem sieci kosmetycznej 

„Rosman”. Jeśli chodzi o zatoczkę przystankową przy Hucie Szkła będziemy 

realizować to zadanie. Jeśli chodzi o firmy wykonawcze, wiadomo, Ŝe nas 

obowiązuje ustawa o zamówieniach publicznych i w zasadzie jedynym kryterium w 

przetargach narzuconym przez ustawodawcę jest cena zaproponowana przez firmę. 

NaleŜy takŜe zaznaczyć, Ŝe nawet najlepsi wykonawcy potrafią przedsięwzięcie 

zepsuć, ale są okresy gwarancyjne, kiedy moŜna od firmy egzekwować naprawę 

inwestycji. W ubiegłym roku była remontowana droga w Jasionce , wykonywała ją 

firma z Lubartowa mająca wyspecjalizowaną kadrę, przedsiębiorstwo jest 

wyposaŜone w specjalistyczny sprzęt i wszystko wydawało się „okej”, być moŜe 

trochę aura popsuła, ale mamy 3 letni okres gwarancyjny i firma drogę naprawi.  

Radny Sokołowski Sławomir zgłaszał interpelację odnośnie wykonania w grudniu 

ubiegłego roku nowej nawierzchni asfaltowej na drodze powiatowej na odcinku 

StraŜacka – Bema, gdzie w jezdni zostały połoŜone bardzo nisko studzienki. 

Zapytał: Czy te studzienki zostaną podniesione, poniewaŜ jest to duŜe utrudnienie 

dla kierowców, którzy chcąc ominąć studzienkę mogą spowodować kolizję 

drogową. 

Pan Starosta Parczewski odpowiedział. Część studzienek została podniesiona 

jeszcze przed duŜymi mrozami, a na resztę trzeba poczekać aŜ zima nas opuści.   

Radna Ogłozińska Jadwiga zauwaŜyła, jak p. Starosta powiedział, Ŝe współpraca 

pomiędzy powiatem i gminą układa się dobrze i chciałaby, Ŝebyśmy wspólnie  w 

trudnych sprawach szukali jak najlepszego rozwiązania. Zgłosiła jeszcze jeden 

pomysł, Ŝeby w Punkcie Informacji Turystycznej powołanym przez powiat, który 

mieści się na ul. Kościelnej,  stworzyć wspólny Certyfikowany Punkt Informacji 

Turystycznej, który promowałby jednocześnie miasto i gminę oraz cały powiat 

parczewski, chociaŜby w dziedzinie agroturystyki.  

Radna Matejczuk Bogusława zgłosiła propozycję, aby przy realizacji drogi 

wojewódzkiej 815 na trasie od Lubartowa w kierunku Wisznic, nakłonić Zarząd 

Województwa Lubelskiego do wykonania kompleksowej modernizacji drogi 
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powiatowej  Aleje Jana Pawła II, przy udziale środków unijnych w następnym 

okresie wsparcia na lata 2014 - 2020. 

Pan Starosta Parczewski zauwaŜył, na pewno p. Przewodniczący Rady jest 

najbardziej zorientowany, na co w najbliŜszym okresie programowym 2014 – 2020 

Unia Europejska będzie udzielać wsparcia finansowego, w kaŜdym bądź razie na 

drogi lokalne nie przewiduje się udzielania dotacji. Chcę powiedzieć, Ŝe w 

województwie lubelskim w wykazie projektów kluczowych w ramach RPOWL na 

lata 2014-2020 zostały ujęte jako priorytety tylko 2 drogi krajowe nr 12 i 17, 

natomiast najbliŜsza nam 19 nie uzyskała akceptacji Unii Europejskiej. W terminie 

do 13 marca powiaty były zobowiązane złoŜyć swoje koncepcje. Przez powiat 

parczewski przebiega droga wojewódzka nr 815 i uwaŜamy, Ŝe na tej drodze 

odcinek od Lubartowa do Wisznic jest dla nas bardzo waŜny, i w wymaga jak 

najszybszego remontu. Dlatego właśnie zaproponowaliśmy, Ŝeby ten odcinek drogi 

zmodernizować. W niedawnym czasie była zrobiona droga wojewódzka nr 812 na 

odcinku Wisznice – Biała Podlaska, więc ten odcinek jako część szlaku 

komunikacyjnego dajemy propozycję, Ŝeby dalej kontynuować modernizację od 

Wisznic przez centrum Parczewa drogą powiatową w kierunku Lubartowa a tam z 

kolei jedna odnoga pójdzie w kierunku Warszawy a druga odnoga pobiegnie w 

kierunku na Puławy. Z kolei druga propozycja modernizacji dróg będzie wskazana 

na szlak komunikacyjny od Radzynia drogą krajową nr 19 poprzez drogę powiatową 

w kierunku na Wohyń, Kopinę, Milanów do drogi wojewódzkiej nr 813 na Parczew 

– Międzyrzec, z kolei w Rudnie pobiegnie na Jabłoń, Podedwórze, Mosty, czyli do 

drogi wojewódzkiej nr 812 i dalej do Chełma. Pozostałe powiaty złoŜyły podobne 

propozycje, z tymi wnioskami zapozna się Zarząd Województwa Lubelskiego i 

będzie się starał wybrać projekty na dofinansowanie z programów unijnych bądź z 

dotacji krajowej. Natomiast jeśli chodzi o drogi lokalne, to trudno powiedzieć, bo 

moŜliwości na pewno będą ograniczone.   

Pan Sołtys z Jasionki spostrzegł, Ŝe w kaŜdym litrze paliwa płacimy podatek 

drogowy, czy jeździmy po polu, czy jeździmy po drodze, to gdzie te nasze pieniąŜki 

idą, skoro na drogach powiatowych nic się nie robi. Poza tym mówimy o złych 

wykonawcach i chodnikach, które po roku czasu, czy dwóch latach się rozjeŜdŜają. 
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Pan Michał BoŜym –Zastępca Burmistrza Parczewa zaproponował, Ŝeby do 

kolejnego naboru na wrzesień spróbować wspólnie przygotować do remontu kolejny 

odcinek drogi powiatowej Aleje Jana Pawła II, poniewaŜ  w programie 

„Schetynówek” w tym roku ma być rekordowy nadział środków do podziału na 

nasze województwo.  

Pan Starosta Parczewski odnośnie wspólnej sesji zakomunikował, Ŝe jest 

propozycja zorganizowania wspólnej sesji na 22 kwietnia, która będzie miała 

uroczysty charakter, bo będzie związana z pewną okolicznością kulturową. Nie 

widzę problemu, Ŝeby częściej organizować sesje wspólne, bo jakiś czas temu były 

one praktykowane w poprzednich kadencjach, aczkolwiek zwykle kończyło się na 

jednej próbie i następne juŜ nie były podejmowane. 

Radny Sobich Artur odnośnie kolektorów słonecznych zapytał: Dlaczego złoŜony 

przez naszą gminę projekt na „solary” został ujęty na liście rankingowej dopiero na 

46 miejscu? 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe ocena projektów dot. działania 6.2 

energia przyjazna dla środowiska nie jest jeszcze zakończona i czekamy na 

rozstrzygnięcie ostatniej fazy oceny strategicznej.  

   Dziękujemy p. Starosto, trzymamy Pana za słowo, umówimy się na 

zorganizowanie wspólnej sesji roboczej, poniewaŜ istnieje potrzeba odbycia  debaty 

na temat stanu dróg powiatowych w naszej gminie. Natomiast nie do końca się z 

Panem zgadzam, jeśli chodzi o kwestie moŜliwości uzyskania wsparcia środkami 

zewnętrznymi w następnym okresie programowania.  Myślę, Ŝe duŜo będzie zaleŜało 

od naszej aktywności w pracach nad Strategią Województwa Lubelskiego w której 

będą wskazane  obszary strategicznej interwencji oraz przy formułowaniu 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego w którym będą 

ujęte inwestycje kluczowe. Dlatego naleŜy uwaŜnie śledzić postęp prac nad 

opracowaniem tych podstawowych dokumentów głównie pod kątem uwzględnienia 

rekomendowanych przez nas wniosków i propozycji kluczowych inwestycji. Skala 

niezbędnych wydatków w zakresie utrzymania i modernizacji dróg lokalnych i 

powiatowych jest tak wielka, Ŝe samorządy powiatowe i gminne nie poradzą sobie z 
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tym problemem. W następnym okresie wsparcia unijnego niezbędne jest systemowe 

rozwiązanie tego problemu. 

Pan Starosta Parczewski zaznaczył, Ŝe referował tylko odnośnie inwestycji 

drogowych, natomiast na inne zadania z pewnością będą takie moŜliwości. 

Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję, odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu z przeznaczeniem na 

realizację zadania inwestycyjnego polegającego na przebudowie drogi powiatowej 

nr 1635L Aleje Jana Pawła II w Parczewie. Proszę o opinię Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej oraz Komisji Strategii, BudŜetu, 

Gospodarki i Rolnictwa do projektu uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz –Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk –Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnej opinii komisji odczytaną uchwałę 

poddaję pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

Pani BoŜena Siłuch w imieniu Rady Powiatu Parczewskiego złoŜyła 

podziękowanie za wsparcie finansowe w realizacji zadania inwestycyjnego na 

modernizację drogi powiatowej nr 1635L Aleje Jana Pawła II w Parczewie.  

 
Ad. 2 

 W punkcie tym radni zgłosili interpelacje i wnioski wg poniŜszego:  

Pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z prośbą  

o zgłaszanie interpelacji i wniosków. 

Radny Sokołowski Sławomir zwrócił się z pytaniem: Kiedy odbędzie się 

komisyjne losowanie wniosków zgłaszanych przez mieszkańców gminy w sprawie 

zamontowania kolektorów słonecznych do ogrzewania wody w budynkach 
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jednorodzinnych, bo jak wiadomo chętnych jest dwukrotnie więcej niŜ przydział 

kolektorów? 

Radny Goździk Tomasz poruszył problem w kwestii remontu drogi powiatowej we 

wsi Jasionka. Zwrócił uwagę, Ŝe w najbardziej newralgicznych miejscach, tam gdzie 

są największe ubytki naleŜałoby wymienić całkowicie nawierzchnię na odcinku 

około 150 m. 

    Kolejna sprawa równieŜ dotyczy tejŜe drogi a chodzi o wysokie pobocze, gdzie 

zebrana woda zamarza, powodując niszczenie asfaltu. Wobec powyŜszego radny 

proponuje profilowanie poboczy i wykonanie odwodnienia drogi, co poprawi 

bezpieczeństwo i utrzymanie standardu tej drogi. 

Radny Dominik Tomasz  zgłosił następujące sprawy. 

    Panie Burmistrzu, czy moŜe nam Pan powiedzieć na temat firmy Onyks Energy 

Spółka z o.o. z Warszawy, która będzie stawiać farmy fotowoltaiczne na obszarze 

ponad 3 ha przy ul. Laskowskiej. 

    Zapytał: Czy to prawda, Ŝe ma być przeprowadzony remont basenu w okresie 

wakacyjnym? 

    Zapytał: Dlaczego firma Skalar z Lubartowa będzie prowadziła naukę pływania 

na basenie, czy w Parczewie nie ma instruktorów do nauki pływania? 

    Radny proponuje, Ŝeby z radnymi konsultować zakres rzeczowy projektów 

zgłaszanych do wsparcia unijnego, które Urząd Miejski przygotowuje, bo radni nie 

wiedzą, które inwestycje są ujęte w tych projektach. Mieszkańcy zadają radnym 

pytania, na które inwestycje są składane projekty a radni nie wiedzą, co im 

odpowiedzieć. 

    Interpelacja na piśmie. Zwracam się z prośbą o ujęcie w najbliŜszym terminie 

budowy chodnika przy ul. Nowowiejskiej w Parczewie. Wychodząc wprost z posesji 

na drogę, mieszkańcy tej ulicy są naraŜeni na niebezpieczeństwo od poruszających 

się tam samochodów. Dlatego teŜ budowa chodnika znacznie zwiększyłaby komfort 

Ŝycia mieszkańców ul. Nowowiejskiej, a takŜe podniosłaby bezpieczeństwo 

poruszających się  po ulicy pieszych. Warto teŜ zastanowić się nad przekształceniem 

tej drogi w ulicę jednokierunkową, gdyŜ w bieŜącym stanie wyminięcie się dwóch 

samochodów jadących z naprzeciwka stanowi nie lada kłopot.  
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    Interpelacja na piśmie. Zwracam się z prośbą o ujęcie w najbliŜszym terminie 

budowy chodnika przy ulicach Piwonia oraz Parkowej w Parczewie. Ulice te są dość 

często uczęszczane przez społeczeństwo kierujące się do instytucji tam znajdujących 

się (PSSE, PIW, ODR, ZUK), a takŜe dzieci idące do szkoły z terenów tam 

zamieszkałych. Budowa chodnika przy w/w ulicach wpłynęłaby na poprawę 

komfortu, bezpieczeństwa a takŜe na estetykę tamtej części miasta. 

    Interpelacja na piśmie. W związku z fatalnym stanem drogi wojewódzkiej nr 815 

Lubartów- Parczew- Wisznice zwracam się z apelem do Pana Burmistrza o 

zorganizowanie zbiórki podpisów mieszkańców powiatu parczewskiego oraz 

zainteresowanych przebudową drogi 815, do władz samorządowych Województwa 

Lubelskiego o natychmiastowy remont w/w drogi. Tylko taka forma nacisku na 

decydentów oraz nagłośnienie sprawy w mediach, mając na uwadze przyszłoroczne 

wybory samorządowe, moŜe być w stanie przyspieszyć decyzję władz województwa 

odnośnie tak potrzebnej dla naszej społeczności drogi.  

Radny Sobich Artur przedłoŜył 2 pisemne interpelacje. 

    I- Interpelacja dotyczy usunięcia nieprawidłowości w funkcjonowaniu 

oczyszczalni ścieków, która jest uciąŜliwa od początku funkcjonowania.  

Mieszkańcy domów mieszkalnych połoŜonych na osiedlu „Stacja Kolejowa”, ulic 

Kolejowa i Tartaczna zmuszeni są do znoszenia nieprzyjemnego fetoru 

pochodzącego z pobliskiej oczyszczalni ścieków. Odurzający fetor nasila się 

szczególnie w miesiącach wiosennych i letnich, kiedy większość mieszkańców 

przebywa na swoich posesjach. Fetor jest nie do wytrzymania i najwyŜszy czas się 

jego pozbyć. Według mieszkańców władze miasta a takŜe osoby zarządzające ZUK 

Sp. z o.o. w Parczewie, nie czynią Ŝadnych starań, aby zlikwidować przykry fetor, 

ale jeŜeli chodzi o podniesienie opłat za śmieci, wodę czy inne usługi, władze gminy 

Parczew oraz ZUK pamiętają o mieszkańcach naszego miasta. Dlatego uprzejmie 

proszę o odpowiedź na piśmie.  

1. Jaki organ nadzoru jest odpowiedzialny za przeprowadzenie kontroli 

funkcjonowania oczyszczalni ścieków? 
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2. Czy istnieją wymagania dotyczące funkcjonowania oczyszczalni ścieków, które 

określają sposób postępowania z osadami i nieczystościami oraz stopień natęŜenia 

nieprzyjemnych zapachów? 

3. Czy istnieją sposoby zadośćuczynienia mieszkańcom okolicznych domów za 

utrudnienia związane z fetorem unoszącym się w powietrzu? 

4. Jakie są dostępne dla mieszkańców metody interwencji w przypadkach naruszenia 

podstawowych zasad poszanowania środowiska naturalnego przez oczyszczalnie? 

5. W ubiegłym roku na sesji Rady Miejskiej w Parczewie poruszyłem wyŜej 

wymieniony problem, pragnę uzyskać odpowiedź, czy zostały podjęte jakiekolwiek 

działania mające na celu zajęcie się sprawą? 

    II- Interpelacja. W imieniu mieszkańców mojego okręgu składam na Pana ręce 

interpelację w sprawie podcięcia gałęzi drzew przy ulicy Kolejowej. Problem ten 

razem z mieszkańcami podnosiłem kilkakrotnie na posiedzeniu Rady Miejskiej w 

2011 roku. Gałęzie drzew spadają na jadące po drodze gminnej (ulicy Kolejowej) 

samochody, stanowiąc tym samym zagroŜenie dla Ŝycia mieszkańców. Pytam, 

dlaczego kolejny rok nie zrobiono w tej sprawie nic? 

Radna Matejczuk Bogusława przekazała następujące spostrzeŜenie. Przy realizacji 

„Schetynówek” wspólnie ze Starostwem Powiatowym, jak będzie nam robić ZDW 

drogę wojewódzką 815, to radna proponuje juŜ na wrzesień wykonać wspólnie  

z powiatem ulice Mickiewicza, Witosa i Słowackiego. 

Radna Kopiś Monika zgłosiła następującą interpelację, która dotyczy instalacji 

solarnych. Wielu mieszkańców naszej gminy złoŜyło wnioski o zainstalowanie 

kolektorów słonecznych. Ogłoszenia o składaniu wniosków były masowo 

propagowane na stronie internetowej urzędu, w kościołach i róŜnych instytucjach, 

nawet wnioski były przesyłane przez wnioskodawców będących za granicą. Na 

stronie internetowej Urzędu jest zamieszona lista, z której wynika, iŜ nasz projekt 

znajduje się dopiero na 46 miejscu. Dofinansowanie ma otrzymać 30 projektów. 

Stawiam pytanie, z czego to wynika, Ŝe nasz projekt jest na tak odległym miejscu na 

liście rankingowej? Proszę Pana Burmistrza o ustosunkowanie się do mojego 

pytania.  
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Radny Chwalczuk Marek zwrócił się z następującą prośbą. W miejscowości 

Komarne znajduje się droga nieutwardzona na odcinku około kilometra. Jest tam 

atrakcyjna okolica często odwiedzana przez turystów rowerowych. Radny wnioskuje 

o utwardzenie tego odcinka drogi. 

Radny Szych Henryk – Przewodniczący Rady. 

Na poprzedniej sesji podnosiłem temat dotyczący przystąpienia do aktualizacji 

strategii rozwoju gminy. Aktualizacja podstawowego dokumentu zawierającego 

analizę obecnego stanu i rekomendowane kierunki rozwoju powinna być zbieŜna z 

tendencjami polityki regionalnej Unii Europejskiej, gdzie coraz głośniej mówi się o 

potrzebie odejścia od dotychczasowego modelu spójności poprzez pomoc regionom 

biednym ze względu na ich trudną sytuację na rzecz paradygmatu polaryzacyjno- 

dyfuzyjnego, zakładającego wspieranie potencjalnych dziedzin i ośrodków wzrostu, 

bezpośrednio oddziałujących na rozwój regionu. Dlatego juŜ teraz naleŜy 

poszukiwać ścieŜek rozwojowych opartych o wewnętrzne potencjały gminy. W 

mojej ocenie nie widzę przeszkód, Ŝeby juŜ teraz przystąpić do pracy nad  strategią. 

Niebawem będzie przyjęta Strategia Rozwoju Województwa w której będą 

określone kierunki rozwoju regionu. Rozpoczęcie prac nad strategią pozwoli na 

aktywizację społeczności lokalnej w zakresie kreowania rozwoju gminy. Włączenie 

mieszkańców gminy do prac nad strategią , pozwoli na bardziej trafne określenie 

potrzeb i interesów. W ostatnich latach wyraźnie moŜna dostrzec efekty działalności 

samorządu gminy. Natomiast brakuje waŜnych partnerów do rozwiązywania 

lokalnych problemów , samorządów zawodowych i gospodarczych. Osiągnięcie i 

utrzymanie wysokiego tempa wzrostu gospodarczego w naszej gminie zaleŜeć 

będzie nie tylko od poprawy infrastruktury ale przede wszystkim od kondycji 

przedsiębiorstw i moŜliwości tworzenia miejsc pracy.  

Pytanie: Kiedy moŜemy oczekiwać wniesienia pod obrady Rady Miejskiej uchwały 

w sprawie przystąpienia do zmiany albo do opracowania nowej strategii rozwoju 

gminy Parczew?  

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych udzielone zostaną w punkcie 6 obrad. 
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Ad.3 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ze szczególnym 

uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy na rzecz przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe oba sprawozdania z działalności 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz z realizacji wspierania rodziny w gminie Parczew 

były przedmiotem debaty na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 26 marca. 

Poprosił panią Przewodniczącą Zespołu Interdyscyplinarnego o złoŜenie stosownej 

informacji w tym punkcie.  

Pani BoŜena Siłuch– Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego zwróciła 

uwagę, Ŝe działania podejmowane przez Zespół mają pozytywną stronę, poniewaŜ 

środowisko jest kontrolowane i monitorowane systematycznie. Nawet daje się 

zauwaŜyć w tych środowiskach znaczną poprawę sytuacji, gdyŜ jest mniej aktów 

przemocy. W stosunku do ubiegłego roku trudno jest powiedzieć, czy ta przemoc 

wzrasta, bo mamy dopiero początek roku, aczkolwiek jest juŜ załoŜonych 6 

„Niebieskich Kart”, natomiast planujemy zamknąć procedury w 8 przypadkach. Do 

zdiagnozowania problemu i wydania trafnej oceny potrzebujemy zdobyć, jak 

najwięcej informacji, Ŝeby wypracować jakieś wnioski i ustalić plan pracy pomocy z 

daną rodziną. Natomiast naszym najwaŜniejszym celem jest osiągnięcie efektu 

końcowego, czyli wyeliminowania przemocy.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy będą zgłaszane pytania bądź uwagi do 

przedstawionego sprawozdania? 

Radny Dominik Tomasz chciałby się dowiedzieć: Co to jest przemoc „w białych 

rękawiczkach”?  

Pani BoŜena Siłuch odpowiedziała. Przemoc „w białych rękawiczkach” polega na 

przemocy w relacjach rodzice – dzieci. Jest to temat bardzo trudny do 

zdiagnozowania, poniewaŜ rodzice stosują róŜne metody przemocy takie jak 

ograniczanie posiłków, nie odzywanie się do dziecka, izolowanie go, nastawianie 

rodzeństwa przeciwko takiemu dziecku. Takie tragedie rozgrywają się w czterech 

ścianach i przewaŜnie nie ma na to świadków. Jedynie informacje moŜemy uzyskać 

od dziecka, ale nie bezpośrednio tylko poprzez wnioski, które musimy skierować, 
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Ŝeby uzyskać stosowne informacje od specjalistów np. psychologa, ewentualnie od 

Kuratora rodziny, który ma większe moŜliwości chociaŜby poprzez dostęp do 

wyników badań w Ośrodku Diagnostycznym w Białej Podlaskiej. 

 

Pan Przewodniczący Rady 

 Proszę o wyjaśnienie: Kiedy i jak powstaje „Niebieska Karta” i czemu ona słuŜy? 

Myślę, Ŝe szczegółowe wyjaśnienie tej sprawy moŜe być przydatne dla 

przedstawicieli jednostek pomocniczych, sołectw i osiedli.     

Pani BoŜena Siłuch wyjaśniła. Procedura „Niebieska Karta” jest obowiązkiem 

ustawowym, która została określona w rozporządzeniu Rady Ministrów z dn. 

13.09.2011r. w sprawie procedury „Niebieska Karta” oraz wzoru formularzy 

„Niebieska Karta”. Na podstawie zarządzenia Burmistrza Parczewa został powołany 

Zespół Interdyscyplinarny, którego zadaniem jest integrowanie i koordynowanie 

działań na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. W ramach Zespołu w skład 

którego wchodzą psycholodzy, pedagodzy szkół, przedstawiciele słuŜby zdrowia, 

przedstawiciele Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, kuratorzy, 

przedstawiciele jednostek samorządowych, Policji. Następnie Przewodniczący 

Zespołu powołuje grupy robocze, które mają na celu rozwiązywanie problemów 

związanych z wystąpieniem przemocy w rodzinie w indywidualnych przypadkach. 

Skład grupy roboczej jest uzaleŜniony w zaleŜności od potrzeb wynikających  

z problemów występujących w indywidualnych przypadkach. Jeśli jest wysyłany 

sygnał ze środowiska, gdzie jest podejrzenie o stosowanie przemocy wówczas 

przystępuje się do procedury sporządzenia „Niebieskiej Karty”, która składa się z 4 

formularzy tj. oddzielnych kwestionariuszy A, B, C i D. Formularz A jest 

sporządzany w trakcie interwencji Policji. W formularzu B są zawarte informacje dla 

ofiary przemocy, tzn. jakie ona posiada prawa, gdzie moŜe szukać pomocy, i są teŜ 

podane telefony kontaktowe. W kwestionariuszu C jest zamieszczony szczegółowy 

wywiad z ofiarą przemocy. Formularz D jest wypełniany podczas rozmowy ze 

sprawcą przemocy. JeŜeli mamy wypełnione wszystkie formularze wtedy 

monitorujemy daną rodzinę i pracujemy z tą rodziną przez kilka miesięcy. JeŜeli  
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w przeciągu tego czasu nie dochodzi do nowych aktów przemocy prowadzimy do 

zamknięcia sprawy. 

Radna Ogłozińska Jadwiga poruszyła sprawy zgłaszane anonimowo przez 

najbliŜsze środowisko. Zaznaczyła, Ŝe w naszych miejscowościach wśród nas na 

pewno mieszkają osoby, które takiej pomocy potrzebują, a czasami boją się zgłosić, 

bądź wstydzą się, albo nie wiedzą, gdzie taką pomoc mogą uzyskać. W naszej 

gminie taką działalnością zajmuje się MOPS, gdzie moŜna taką interwencję zgłosić 

anonimowo. 

Pani BoŜena Siłuch podkreśliła, iŜ ofiara przemocy nie zdaje sobie sprawy, Ŝe taka 

przemoc w tej rodzinie jest stosowana. Nawet gro kobiet, które Ŝyją w jakimś 

patologicznym środowisku uwaŜają akty przemocy za zupełnie normalne zjawisko. 

Natomiast po zapoznaniu się z kwestionariuszem B „Niebieskiej Karty” wzrasta u 

ofiary świadomość, Ŝe taka forma przemocy w tej rodzinie występuje.   

Radny Sobich Artur zapytał panią Przewodniczącą o rezultat działań Zespołu 

Interdyscyplinarnego i MOPS, jeśli występuje w rodzinie przemoc ekonomiczna, to 

czy taka rodzina moŜe liczyć na pomoc w załatwieniu pracy. 

Pani BoŜena Siłuch odpowiedziała. Przemoc ekonomiczna w rodzinie polega na 

tym, jeśli ojciec nie łoŜy środków finansowych na swoje dzieci, to posiadamy takie 

narzędzie prawne w postaci funduszu alimentacyjnego i prowadzimy egzekucję 

alimentów. Poza tym wspieramy taką rodzinę w miarę potrzeb poprzez zasiłki 

socjalne. Jeśli chodzi o efekty działalności Zespołu to od rozpoczęcia w ciągu 3 

miesięcy 2011r. załoŜono 1„Niebieską Kartę”, w 2012r. było juŜ 14 kart, z czego 8 

kart będzie kwalifikowało się do zamknięcia, poniewaŜ tam akta przemocy się nie 

powtórzyły. Dlatego uwaŜam, Ŝe podejmowane przez nas działania moŜna przypisać  

jako sukces. 

Pan Przewodniczący Rady Podsumowując sprawozdanie, spostrzegł, jeśli na 14 

załoŜonych „Niebieskich Kart”, aŜ 8 kart jest w fazie wygaszenia, to naleŜy 

stwierdzić, Ŝe nastąpiła poprawa na tej płaszczyźnie działania. Poprosił o opinię do 

przedłoŜonego sprawozdania Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej.  
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Pan Tomasz Ignatowicz poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedłoŜone sprawozdanie. 

Pan Przewodniczący Rady Wobec pozytywnej opinii komisji zaproponował 

przyjęcie przedłoŜonego sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego 

ze szczególnym uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie, które stanowi 

załącznik do protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani Przewodniczącej Zespołu 

Interdyscyplinarnego za przedłoŜenie sprawozdania i Ŝyczył wszystkim 

pracownikom wytrwałości w tej trudnej pracy. 

Ad.4 

Sprawozdanie z zakresu realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby 

związane z realizacją zadań przedstawił pan Adam Gryciuk – koordynator Programu 

wspierania rodziny w Gminie Parczew. W ubiegłym roku został opracowany gminny 

Program wspierania rodziny na lata 2012-2014 i zgodnie z ustawą o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej koordynator programu jest zobowiązany do 

złoŜenia sprawozdania przed Radą Miejską. Dane przedstawione w sprawozdaniu 

zostały pozyskane z instytucji o charakterze działania na obszarze gminnym jak teŜ 

powiatowym. Zaplanowany budŜet w MOPS na realizację Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny został zrealizowany w 98%, niewykorzystane środki zostały 

zwrócone do budŜetu gminy. Od 2012r. do dnia dzisiejszego w pieczy zastępczej 

przebywa 4 dzieci, chociaŜ były podejmowane w tym zakresie działania, które 

zmierzały do umoŜliwienia powrotu tych dzieci do rodzin biologicznych. 

Pani Joanna Suchodolska – Dyrektor MOPS poinformowała. Stosownie do ustawy 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej w ramach projektu systemowego 

zatrudniliśmy asystenta rodziny. PoniewaŜ jest to zadanie własne gminy, gmina musi 

ponosić koszty utrzymania takiego pracownika. JednakŜe złoŜyli śmy wniosek do 

Ministerstwa i otrzymaliśmy decyzję na dofinansowanie w kwocie ponad 16 tys. zł, 

co pozwoli nam sfinansowanie zatrudnienia asystenta rodziny od kwietnia br. Mam 

nadzieję, Ŝe pracownik dołoŜy wszelkich starań, Ŝeby zapewnić najmłodszym 
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dzieciom bezpieczeństwo i zniweluje umieszczanie dzieci w pieczy zastępczej, a te, 

które obecnie tam przebywają, będą miały szanse powrócić do rodzin biologicznych.  

Ze strony radnych nie wniesiono uwag do przedłoŜonego sprawozdania. 

Pan Przewodniczący Rady Proszę Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej o przedłoŜenie opinii. 

Pan Tomasz Ignatowicz poinformował, Ŝe Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłoŜone 

sprawozdanie. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie w/w sprawozdania.  

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyŜsze sprawozdanie, które 

stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani Dyrektor i pracownikom za 

wytrwałość w tej trudnej pracy i Ŝyczył dalszego powodzenia w wypełnianiu 

obowiązków słuŜbowych. Nadmienił, Ŝe instytucja świadcząca pomoc społeczną jest 

bardzo potrzebna, bo niestety w naszych warunkach na taką pomoc wzrasta 

zapotrzebowanie. Ponadto zauwaŜył, iŜ z przedłoŜonej informacji wynika smutna 

refleksja, Ŝe w ostatnim 10-leciu z gminy Parczew wymeldowało się z pobytu 

stałego ok. 1.800 osób.  Jest to bardzo niekorzystne zjawisko, które dotyka biedne 

regiony.    

Ad. 5  

 W punkcie tym radni przystąpili do rozpatrzenia poszczególnych uchwał.  

5.1 Pan Burmistrz Parczewa zwrócił się z prośbą o wyraŜenie zgody na 

wyodrębnienie w budŜecie gminy na rok 2014 środków stanowiących fundusz 

sołecki. Z uwagi na zapotrzebowanie państwa Sołtysów taką formą wsparcia w 

poszczególnych Sołectwach w naszej gminie proponujemy, aby w kolejnym roku 

kontynuować takie działania. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt omówionej uchwały. 

Proszę o opinię komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do odczytanej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

5.2 Pani Agnieszka Hawryluk- Sekretarz Gminy przedstawiła, projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Parczew na 2013 r. Środki na 

realizację programu zostały zabezpieczone w budŜecie w wysokości 28.300 zł.  

W wykonaniu niniejszej uchwały planujemy zawarcie umowy ze Schroniskiem dla 

Bezdomnych Zwierząt w Nowodworze oraz z Przychodnią Weterynaryjną przy ul. 

Parkowej 4 w Parczewie na prowadzenie całodobowej opieki weterynaryjnej dla 

zwierząt, które uległy zdarzeniom drogowym, natomiast odbiór tkanki zwierzęcej 

zwierząt zabitych w wypadkach drogowych dokona „Zbiornica Skórze” z Siedlec. 

Program stosownie do wymogów ustawy uzyskał pozytywną opinię Powiatowego 

Lekarza Weterynarii w Parczewie. Został równieŜ przekazany do zaopiniowania 

organizacjom społecznym, których zadaniem statutowym jest ochrona zwierząt oraz 

dzierŜawcom społecznym i zarządcom obwodów łowieckich, działającym na 

obszarze gminy Parczew.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał: Czy będą pytania bądź propozycje ze strony 

radnych? 

Radna Ogłozińska Jadwiga zapytała: Jaka jest ściągalność opłaty za posiadanie 

psa, czy wszyscy podatnicy uiszczają taką opłatę?  

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił. Od kilku lat podatek od posiadania psów nie 

jest pobierany od właścicieli psów. Poprzednio ten podatek stanowił opłatę 10 zł za 

jednego psa, z uwagi na małą ściągalność tego podatku jak równieŜ wysoki koszt 

egzekucji poboru tej opłaty, który przewyŜszał wpływy do budŜetu, Rada 

przychyliła się, by zaniechać poboru tejŜe opłaty.  

Radna Ogłozińska Jadwiga zapytała: jaki byłby koszt czipowania psa?  

Radna Kopiś Monika spostrzegła, iŜ w § 5 pkt 2 ust. 3 jest zapis „właściciel 

zwierzęcia dokonuje zapłaty lekarzowi weterynarii 50% kosztów usługi czipowania 

po jej wykonaniu”, to ile za taką usługę właściciel psa zapłaci?  
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Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ koszt usługi za czipowanie psa wynosi 30 zł, 

z czego 15 zł będzie ponosić gmina.  

Pani Sekretarz Gminy zaznaczyła, iŜ zgodnie z programem właściciel psa moŜe 

ubiegać się na dokonanie usługi elektronicznego znakowania psów z dofinansowania 

z budŜetu gminy tylko na jednego psa rocznie. 

Radna Ogłozińska Jadwiga postulowała o rozwaŜenie w przyszłości uchwalenia 

opłaty za posiadanie psa, poniewaŜ gmina sporo ponosi kosztów związanych z 

oczyszczaniem miasta po czworonogach, a ponadto jeszcze będzie ponosić koszty za 

czipowanie psów. 

Radna Kopiś Monika zwróciła uwagę, Ŝe jak pies będzie miał wszczepionego czipa 

i ten czip się zgubi to, jaka będzie szansa, Ŝeby go odnaleźć, 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ intencją znakowania psa poprzez czipowanie 

będzie dąŜenie do ustalenia moŜliwości identyfikacji tego psa, czy on ma 

właściciela, czy pies jest bezdomny. Chcemy rozwaŜyć taką moŜliwość, aby tam, 

gdzie są właściciele czworonogów, wszystkie zwierzęta były zaczipowane. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt omówionej uchwały. 

Proszę o opinię Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki Społecznej 

do przedłoŜonego projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, Ŝe Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

5.4 Pani Sekretarz Gminy zwróciła się z propozycją, aby dokonać zmiany 

administratora targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Parczewie z MOSiR w 

Parczewie na Urząd Miejski w Parczewie, poniewaŜ w Urzędzie powstał referat, 

który zajmuje się sprawami gospodarki komunalnej i będzie sprawował bezpośredni 

nadzór nad targowiskiem.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, iŜ w projekcie uchwały w § 3 wystąpiła 

zmiana redakcyjna z uwagi, Ŝe uchwała jest prawem miejscowym będzie 
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obowiązywać po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Lubelskiego, następnie odczytał projekt omówionej uchwały. 

Proszę o opinię komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa do odczytanej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

5.5 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu 

Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Parczewie. Uchwala jest pochodną 

poprzedniej uchwały w związku, iŜ funkcję administratora targowiska będzie pełnił 

Urząd Miejski w Parczewie, proponujemy, aby to zdanie usunąć z zadań MOSiR w 

Parczewie. Równocześnie proponujemy, Ŝeby wprowadzić nowy statut oparty na 

aktualnie obowiązujących przepisach prawnych.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt omówionej uchwały. 

Proszę o opinię komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji do przedłoŜonego 

projektu uchwały. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji poinformowała, 

Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłoŜony projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

5.5 Pani Anna Makówka – Skarbnik Gminy przedstawiła Radzie projekt uchwały  

w sprawie zmian budŜetu gminy na 2013 rok. Proponuje się zwiększenie dochodów 

o kwotę 364.443,04 zł i wydatków o kwotę 1.008.443,04 zł. Zmiany do budŜetu 

gminy będą skutkowały tym, iŜ planowana nadwyŜka budŜetowa w kwocie 2.055 

tys. zł zmniejszyłaby się o kwotę 644 tys. zł i będzie wynosić po zmianach 1.411 

tys. zł. NadwyŜkę przeznacza się na rozchody określone w załączniku nr 3.  Po 

dokonaniu zmian plan dochodów będzie wynosił 51.015.364,45 zł, zaś plan 

wydatków będzie wynosił 49.604.364,45 zł. PowyŜsze zmiany zostały ujęte w 
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załącznikach o numerach 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 do projektu zmian uchwały budŜetowej 

na 2013 r. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady Otwieram dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

zmian budŜetu gminy na 2013r. 

Radny Dominik Tomasz stwierdził, iŜ pan Burmistrz obiecywał, Ŝe jak 

biogazownia powstanie to mieszkańcy gminy będą mieli tańszą energię. Nadmienił, 

Ŝe biogazownia juŜ działa pełną parą a energia jest droŜsza niŜ w ubiegłym roku.  

Radny Sobich Artur postulował w sprawie włączenia oświetlenia ulicznego od ul. 

Siemieńskiej przynajmniej do wieŜy ciśnień, poniewaŜ mieszkańcy, którzy chodzą 

rano do pracy na godzinę 6, muszą pokonywać drogę w ciemnościach.  

Pan Burmistrz Parczewa udzielił następującej odpowiedzi. Odnośnie energii 

elektrycznej p. Burmistrz nigdy nie powiedział, Ŝe jeśli powstanie biogazownia to 

energia będzie tańsza dla mieszkańców naszego miasta. W swojej wypowiedzi 

informował, Ŝe z czasem ustawodawstwo zmierza w tym kierunku, jeśli jest lokalny 

wytwórca energii elektrycznej, czy to będzie biogazownia, czy to będą turbiny 

wiatrowe, czy to będą ogniwa fotowoltaiczne, i to musi być prawnie umocowane, Ŝe 

ceny za przesył energii elektrycznej muszą w jakiś sposób zostać obniŜone. W tej 

chwili ⅔ energii, która jest w województwie lubelskim dostarczana do gospodarstw, 

jest ona sprowadzana spoza terenu naszego województwa. Jedynym praktycznie 

źródłem energii elektrycznej w województwie lubelskim jest Elektrociepłownia na 

Wrotkowie. Prowadzone są dosyć powaŜne rozmowy pod kątem wybudowania 

nowej elektrownii przy Kopalni w Bogdance, po to by zwiększyć zasilanie w energię 

gospodarstw domowych na terenie naszego województwa. W telewizji reklamy 

zachęcają nas do zmiany dostawcy energii elektrycznej, ale jest to pozbawione 

sensu, gdyŜ ceny za energię są zbliŜone na terenie całego kraju, natomiast gro 

dostawców róŜnicuje się opłatą dystrybucyjną. Odnośnie oszczędności to uwaŜam, 

Ŝe wygospodarowanie 50 tys. zł, to jest duŜa kwota, z tego zadania. Jeśli chodzi o 

oświetlenie uliczne to w miejscach wyznaczonych oświetlenie jest włączane o godz. 

530. UwaŜam, Ŝe jest to dobry system, który został wypracowany i chcę powiedzieć, 

Ŝe mieszkańcy z pewnym zrozumieniem pozytywnie przyjęli taką propozycję. 

Oświetlenie uliczne jest wyłączone pomiędzy godz. 2400 a 530 w mieście, zaś na 
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terenach wiejskich miedzy godz. 2300 a 530, natomiast w okresach świątecznych (św. 

BoŜego Narodzenia, Wielkanocy, Sylwestra) oświetlenie jest czynne całą noc. 

Radna Matejczuk Bogusława spostrzegła, iŜ oszczędności wynikają z tego, Ŝe 

wyłącza się oświetlenie w odpowiedniej porze, ale gmina jako duŜy odbiorca prądu, 

czy ma prawo negocjacji z dostawcami energii, Ŝeby równieŜ podległe jednostki 

gminne mniej płaciły za energię.  

Pan Burmistrz Parczewa odpowiedział. Od 3 lat na przesył energii elektrycznej 

jest ogłaszany przetarg i z dostawcą, który w ofercie przedstawi najniŜszą cenę jest 

podpisana umowa. W tym roku kupujemy energię od koncernu Energa Obrót S.A. z 

Gdańska, który będzie prowadził usługę takŜe w jednostkach podległych gminie. 

Pani Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmian 

budŜetu gminy na rok 2013.  

Pan Przewodniczący Rady Proszę o opinię do projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa.   

Pan Marek Chwalczuk poinformował, Ŝe Komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytany projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona 

załącznik do protokołu.  

5.7 Pani Anna Makówka – Skarbnik Gminy przedstawiła Radzie projekt uchwały  

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. Proponuje się przyjęcie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2016, obejmującej prognozę kwoty 

długu na lata 2013-2020, dodatkowe dane planowanych i prognozowanych 

wydatkach oraz objaśnienia przyjętych wartości, stanowiącą załącznik Nr 1 do 

niniejszej uchwały. Ponadto przyjmuje się wykaz przedsięwzięć, zestawionych w 

załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały. 

           Pan Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej. 

Pan Przewodniczący Rady Proszę o opinię komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa do odczytanej uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 
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poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik do 

protokołu. 

5.8 Pan Przewodniczący Rady zakomunikował. Przystępujemy do pakietu spraw 

związanych z utrzymaniem czystości i porządku na terenie gminy Parczew, a 

szczególnie w kwestii zagospodarowania odpadów komunalnych. Na tą część sesji 

przybyli do nas pan Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Parczewie oraz Prezesi 

Zarządu Zakładu Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Parczewie, których serdecznie 

witam. Panowie Prezesi będą nas wspierać wiedzą w zakresie zagospodarowania  

odpadów komunalnych. Proszę p. Sekretarz Gminy o omówienie projektu uchwały.  

Pani Agnieszka Hawryluk- Sekretarz Gminy proponujemy, aby w przyjętym w 

grudniu 2012r. regulaminie utrzymania czystości i porządku w gminie Parczew 

dokonać zmian, poniewaŜ w dniu 6 marca 2013r. weszła w Ŝycie nowelizacja ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Ustawa wprowadziła moŜliwość 

róŜnicowania stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, równieŜ 

istnieje moŜliwość zmiany częstotliwości odbioru odpadów komunalnych z terenu 

miasta i z terenów wiejskich, równocześnie moŜe to przełoŜyć się na wysokość 

opłaty tzw. śmieciowej. W związku z powyŜszym proponujemy, aby dokonać 

zróŜnicowanego terminu częstotliwości odbioru odpadów komunalnych tj. 

wprowadzić inną częstotliwość z terenów zabudowy zagrodowej, inną z terenów 

zabudowy jednorodzinnej a jeszcze inną na terenie zabudowy wielorodzinnej. Po 

wypracowanym stanowisku podczas obrad komisji Rady w dniu 26 marca chcemy 

zaproponować następujący wniosek. Jeśli chodzi o teren zabudowy zagrodowej 

wiejskiej odpady komunalne zarówno zmieszane jak zbierane selektywnie byłyby 

odbierane raz w miesiącu; opakowania ze szkła raz na kwartał. Jeśli chodzi o teren 

zabudowy jednorodzinnej na terenie miasta odpady komunalne zmieszane i odpady 

zbierane selektywnie będą odbierane dwa razy w miesiącu; opakowania szklane raz 

na kwartał. Natomiast na terenie zabudowy wielorodzinnej (dot. mieszkańców 

Spółdzielni Mieszkaniowej i Wspólnot Mieszkaniowych) odbiór odpadów 

zmieszanych odbywałby się codziennie w dni robocze; odpady zbierane selektywnie 
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oraz szkło trzy razy w tygodniu. Jednocześnie proponujemy, aby popiół z terenów 

zabudowy jednorodzinnej był odbierany w okresie od 1 października do 30 kwietnia. 

Kolejna wprowadzona zmiana do regulaminu dot. nieruchomości niezamieszkałych, 

przeznaczonych pod działalność gospodarczą pod budynki uŜyteczności publicznej, 

aby pojemniki przeznaczone do odbioru odpadów komunalnych posiadały 

pojemność 120 l. Z uwagi na fakt, iŜ regulamin jest aktem prawa miejscowego ze 

względu na jego czytelność proponujemy przyjęcie nowego tekstu w formie 

jednolitej. 

Pan Przewodniczący Rady Otwieram dyskusję nad przedstawionym projektem 

uchwały. 

Radny Dominik Tomasz zapytał: Czy będą wypowiadane umowy zawierane przez 

ZUK dla właścicieli gospodarstw indywidualnych, a moŜe będą automatycznie 

wypowiedziane z mocy prawa? 

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, jeśli chodzi o kwestie wypowiadania umów 

zawieranych z właścicielami gospodarstw indywidualnych generalnie stanowiskiem 

kancelarii prawnych jest, Ŝeby tych umów nie wypowiadać, one wygasną z mocy 

prawa. Natomiast, jeśli chodzi o przedsiębiorstwa, zgodnie z podjętą decyzją Rady 

Miejskiej na sesji w grudniu 2012r., te nieruchomości pozostają na dotychczasowych 

zasadach i tych nieruchomości nie obejmuje system. 

Radny Nazaruk Jan poruszył kwestię odbioru pojemników z osiedli 

mieszkaniowych, bo wydaje mu się, Ŝe odbiór odpadów zmieszanych codziennie 

będzie potem rzutowało na cenę, a jednak tą częstotliwość moŜna byłoby zmniejszyć 

do odbioru dwa lub trzy razy w tygodniu. 

Radny Urzędowski Andrzej podobnie uwaŜa, Ŝe odbiór opakowań szklanych trzy 

razy w tygodniu w zabudowie wielorodzinnej to zbyt często.  

Pan Burmistrz Parczewa stwierdził, wydawało się, Ŝe sprawy najbardziej sporne 

zostały uzgodnione na komisjach. Jeśli chodzi o odbiór odpadów komunalnych to w 

tej kwestii liczymy na dobrą współpracę zarządców Wspólnot i zarządu SM z firmą, 

która wygra przetarg i traktujemy to w tym momencie, Ŝe odbiór będzie odbywać się 

codziennie, ale w razie potrzeby na zgłoszenie zarządcy. Podkreślił, jeśli chodzi o 

zabudowę wielorodzinną to w takim bloku mieszka ok. 70 rodzin a na osiedlu jest 
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kilka bloków to zwiększa się teŜ wielokrotność mieszkańców. Wobec powyŜszego 

uwaŜam, Ŝe częstotliwość jest w miarę rozsądnie ustalona. 

Pan Mirosław Naumiuk – Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej uwaŜa, iŜ obecny 

zapis w regulaminie jest rozsądny, bo nie moŜna przewidzieć, jak to będzie 

wyglądało w praktyce. Do tej pory współpraca z odbiorcą odpadów odbywała się na 

zasadzie zgłoszenia i przypuszczam, Ŝe tak będzie w przyszłości. NaleŜy zaznaczyć, 

Ŝe budownictwo wielorodzinne zostało wybudowane, gdzie nieruchomości nie 

dzielono na jedno- budynkowe, Ŝeby przy nim postawić kontener. Obecnie stawiane 

nowe budownictwo juŜ taką formę stosuje i tam jest moŜliwość postawienia 

kontenera. Budynki SM mieszczą 70 rodzin, 90 rodzin, to moŜna powiedzieć, Ŝe jest 

to średnia miejscowość, wobec tego nie moŜna ustalić przez ile dni będzie odbywać 

się odbiór tych odpadów. UwaŜam, Ŝe ten wniosek wypracowany na komisjach 

bardzo mnie usatysfakcjonował. Poza tym spodziewam się teŜ, Ŝe firmy, które 

wezmą udział w przetargu nie będą przywiązywać większej uwagi, jeŜeli chodzi o 

wzrost kosztów, poniewaŜ budownictwo wielorodzinne jest budownictwem 

skoncentrowanym, więc nie trzeba pokonywać zbyt duŜych odległości przy 

wypróŜnianiu pojemników.  

Pan Sołtys wsi Jasionka zwrócił uwagę, Ŝe na wsi nie ma papieru, bo papier idzie 

do pieca, nie ma duŜo złomu, są tam jakieś Ŝarówki, ale najwięcej jest folii i siatek. 

UwaŜa, Ŝe opłata na wsi będzie za wysoka. 

Radny Dominik Tomasz spostrzegł, Ŝe my rozmawiamy jakby ZUK juŜ wygrał 

przetarg, ale co będzie wtedy, jak inna firma wygra przetarg i tak będzie jeździć do 

pustych kontenerów codziennie.  

Pani Sekretarz Gminy wyjaśniła, Ŝe regulamin zawiera zapisy, kiedy następuje 

odbiór sprzętu elektrycznego i elektronicznego, czyli dwa razy do roku, więc zuŜyty 

sprzęt naleŜy dostarczać podmiotowi zbierającemu zuŜyty sprzęt np. sprzedawcy 

detalicznemu lub dostarczyć do punktu selektywnej zbiórki odpadów lub przekazać 

podmiotowi zbierającemu odpady komunalne. Jeśli chodzi o folię jest to tworzywo 

sztuczne, które naleŜy gromadzić w pojemnikach z selektywną zbiórką odpadów 

komunalnych. 

Pan Prezes SM chciałby ustosunkować się do wypowiedzi radnego Dominika. 
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Wypowiadając się w imieniu Zarządu SM potwierdza fakt, gdybyśmy mieli 

gwarancję, Ŝe przetarg wygra ZUK to moŜemy być pewni, Ŝe się dogadamy, 

zgłaszamy prośbę telefonicznie i sprawa będzie załatwiona. Natomiast, co się wtedy 

stanie, jeśli przetarg wygra firma zewnętrzna i w harmonogramie nie będzie terminu 

wywoŜenia, a kontener będzie przepełniony, to wtedy firma odpowie w prosty 

sposób, Ŝe za taką usługę trzeba będzie dodatkowo zapłacić. NaleŜy takŜe wziąć pod 

uwagę taką rzecz, Ŝe w budownictwie wielorodzinnym nie ma moŜliwości, jeśli 

kontener jest przepełniony śmieciami to nie moŜna wziąć w reklamówkę i ją gdzieś 

podrzucić na przykład sąsiadowi do domku jednorodzinnego, który ma swoją posesję 

zagrodzoną. Budownictwo wielorodzinne juŜ od wielu lat korzysta z systemu 

gospodarki odpadami i od zawsze borykało się z problemem, Ŝe nam podrzucano 

śmieci a nie odwrotnie. Dlatego nie chcemy ograniczać częstotliwości wywozu 

odpadów przy budownictwie wielorodzinnym, poniewaŜ chcemy tylko mieć 

porządek wokół naszego terenu.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt omówionej uchwały. Proszę o 

przedłoŜenie opinii Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Parczewie do projektu 

uchwały. 

Pani Sekretarz Gminy poinformowała, Ŝe w dniu wczorajszym wpłynęło pismo 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Parczewie dotyczące wydania pozytywnej 

opinii do projektu Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Parczew. 

Pan Przewodniczący Rady  Proszę o opinię do projektu uchwały poszczególne 

komisje Rady Miejskiej.   

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pan Przewodniczący Komisji Strategii, BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa 

poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  

poinformowała, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

Pan Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Opieki 

Społecznej poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej 
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uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnych opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Parczew. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

 5.9 Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

Pan Burmistrz Parczewa zakomunikował, Ŝe tak dokładnie nie wie, który projekt 

uchwały ma omawiać, czy ten przedłoŜony radnym w pierwotnej wersji, czy ten 

który został wypracowany na komisjach Rady w dniu 26 marca. Poinformował w 

kwestii sprostowania, iŜ w poprawionej wersji uchwały nastąpiła pomyłka przy 

przeliczeniu osób zameldowanych zakładając, jeŜeli wszyscy będą płacić za śmieci, 

to podaliśmy kwotę o 90 tys. zł mniejszą w stosunku do rocznego załoŜenia, 

natomiast w bieŜącym roku od 1 lipca będzie to kwota mniejsza o 45 tys. zł. W 

pierwszej propozycji projekt uchwały zakładał, Ŝe gmina miała moŜliwość 

zróŜnicowania stawek poboru opłat i dla gospodarstw domowych zamieszkałych do 

dwóch osób włącznie opłata miesięczna wynosiłaby 16 zł na terenie miasta i 12 zł na 

terenie wiejskim; w przypadku rodziny 3-4 osobowej stawka wynosiłaby 30 zł na 

terenie miasta i 21 zł na terenie wiejskim; w przypadku gospodarstw od 5 osób i 

wyŜej stawka wyniosłaby 40 zł na terenie miasta i 30 zł na terenie wiejskim. 

Przypominam, Ŝe te ceny skalkulowaliśmy na podstawie audytu śmieciowego, który 

był przedstawiany na sesji w miesiącu grudniu ubr. Firma konsultingowa, która 

opracowała analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy 

wyliczyła, Ŝe opłata za śmieci od kaŜdej zamieszkałej osoby powinna wynosić 9 zł.  

W dniu 26 marca na posiedzeniu komisji Rady radni wypracowali wniosek 

proponując nowy podział gospodarstwa domowego dodatkowo wprowadzając dwie 

grupy oraz stawki w zaleŜności od ilości osób zamieszkałych w danym 

gospodarstwie. Propozycja przedstawia się następująco:  

1. Ustala się miesięczne stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
odbieranych z terenu miasta: 
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1) w przypadku, gdy odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny,  
w wysokości: 
a) 10,00 zł – gospodarstwo domowe jednoosobowe, 
b) 16,00 zł – gospodarstwo domowe dwuosobowe, 
c) 24,00 zł – gospodarstwo domowe trzyosobowe 
d) 32,00 zł – gospodarstwo domowe czteroosobowe 
e) 40,00 zł - gospodarstwo domowe pięcioosobowe i większe; 

2) w przypadku, gdy odpady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny, w wysokości: 
α) 15,00 zł – gospodarstwo domowe jednoosobowe, 
β) 24,00 zł – gospodarstwo domowe dwuosobowe, 
χ) 36,00 zł – gospodarstwo domowe trzyosobowe 
δ) 48,00 zł – gospodarstwo domowe czteroosobowe 
ε) 60,00 zł - gospodarstwo domowe pięcioosobowe i większe; 

 
2. Ustala się miesięczne stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

odbieranych z terenów wiejskich: 
1) w przypadku, gdy odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób 

selektywny,  
w wysokości: 
a) 8,00 zł – gospodarstwo domowe jednoosobowe, 
b) 12,00 zł – gospodarstwo domowe dwuosobowe, 
c) 18,00 zł – gospodarstwo domowe trzyosobowe 
d) 24,00 zł – gospodarstwo domowe czteroosobowe 
e) 30,00 zł - gospodarstwo domowe pięcioosobowe i większe; 

2) w przypadku, gdy odpady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób  
  selektywny,  

    w wysokości: 
a) 12,00 zł – gospodarstwo domowe jednoosobowe, 
b) 18,00 zł – gospodarstwo domowe dwuosobowe, 
c) 27,00 zł – gospodarstwo domowe trzyosobowe 
d) 36,00 zł – gospodarstwo domowe czteroosobowe 
e)   45,00 zł - gospodarstwo domowe pięcioosobowe i większe 
 

 
W mojej ocenie uwzględniając dane, którymi dysponujemy wpływy z tego systemu 

przy załoŜeniu 100% ściągalności będą mniejsze ok. 90 tys. zł. Ponadto koszty 

egzekucji z tego tytułu ponosi gmina, która będzie organem egzekucyjnym. Chcę teŜ 

powiedzieć, Ŝe nie mamy pewności ile tak naprawdę osób zadeklaruje swoje miejsce 

zamieszkania w naszej gminie, bo moŜe okazać się, Ŝe zamiast 15 tys. mieszkańców 

będziemy mieć 8 tys. osób deklarujących zamieszkanie, moŜe to być niezgodne ze 

statystką w naszej gminie. Niektórzy mieszkańcy mogą próbować wprowadzić 
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Urząd w błąd podając mniejszą liczbę osób faktycznie zamieszkałych. Jak będziemy 

mieli złoŜone deklaracje przez mieszkańców to wtedy będziemy wiedzieli ile nas 

kosztuje system gospodarki śmieciowej, czy znajdziemy pokrycie kosztów  

w całości, czy będziemy musieli sfinansować przesuwając pewne wydatki bieŜące w 

budŜecie gminy. Osobiście wolałbym, Ŝeby ten system sam się zbilansował, bo 

wtedy wszyscy mieszkańcy za to zapłacą. Jednak uwaŜam, Ŝe ta ustawa do końca nie 

była przemyślana, chociaŜ po nowelizacji idzie w dobrym kierunku, ale ma teŜ 

szereg wad. Na pewno problemem jest finansowanie tego systemu a generalnie to 

dotyczy wszystkich gmin. Na posiedzeniu komisji przedstawialiśmy zestawienia jak 

kształtują się ceny za odpady w róŜnych miastach i tak np. w Lublinie za odpady 

segregowane 1 osoba zapłaci 12 zł, 2 osoby – 25 zł, natomiast w Warszawie opłata 

od 1 osoby będzie wynosić 19,50 zł, 2 osoby zapłacą stawkę 37 zł, zaś 4 i więcej 

osób stawka będzie wynosić 56 zł, natomiast właściciele domów jednorodzinnych za 

wywóz śmieci zapłacą 89 zł. Wiadomo, Ŝe w Warszawie ludzie więcej zarabiają i 

będzie ich na to stać, ale są teŜ emeryci, którzy pobierają świadczenia ze starego 

portfela i te stawki będą teŜ ich obowiązywać. Jeśli chodzi o koszty składowania 

odpadów na wysypisko śmieci, to staramy się, Ŝeby te śmieci, które nie nadają się do 

odzysku były wywoŜone do Regionalnej Instalacji Zagospodarowania Odpadów w 

Białej Podlaskiej. Jak rozumiem państwo Radni zaakceptowali poprawkę do 

projektu uchwały, którą wypracowano na komisjach. Przepraszam ze swojej strony 

za błędne wyliczenie kosztów systemu gospodarki odpadami, poniewaŜ 

wyliczyliśmy koszt dla jednego miesiąca a trzeba było kwotę jeszcze pomnoŜyć 

przez 12 miesięcy. 

Pan Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe radni otrzymali w zawiadomieniach 

projekt uchwały przedłoŜony przez p. Burmistrza, który dokonywał podziału 

gospodarstw domowych na poszczególne grupy. Natomiast na obradach komisji 

przyjęto propozycje, aby ten podział gospodarstw rozszerzyć do 5 grup i 

odpowiednio modyfikować stawki. Otwieram dyskusje w tym temacie. 

Radny Nazaruk Jan zapytał: Jeśli chodzi o Izby Skarbowe to koszty egzekucji 

obciąŜają dłuŜnika a nie wierzyciela? Czy w przypadku gminy jest inaczej? 

Radny Dominik Tomasz chciałby pewne rzeczy sprostować. Jestem za tym, Ŝeby 
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codziennie odbierać śmieci z osiedli oraz to, Ŝeby usługę prowadziła firma z 

Parczewa. Odnośnie gospodarki śmieciowej na komisjach było mówione, Ŝe 

całkowity koszt zbierania odpadów przez ZUK wynosi 1.400 tys. zł, a jaki jest koszt 

sprzedaŜy tych śmieci, bo wtedy stawki, które proponujemy mogłyby być niŜsze. 

Radna Matejczuk Bogusława sprostowała, Ŝe na komisjach przede wszystkim 

chodziło o gospodarstwa jednoosobowe, Ŝeby te gospodarstwa nie płaciły stawki 16 

zł, poniewaŜ w poprzedniej uchwale była ustalona stawka 8 zł. Propozycję p. 

Burmistrza uwaŜaliśmy za krzywdzącą, bo przy gospodarstwie trzyosobowym 

wychodziła stawka 30 zł a to oznaczałoby 10 zł na osobę, dlatego radni 

zaproponowali, Ŝeby gospodarstwo jednoosobowe płaciło stawkę 10 zł. 

Radny Goździk Tomasz uwaŜa, Ŝe proponowane stawki przez p. Burmistrza nie są 

adekwatne w stosunku do gospodarstw jednoosobowych i twierdzi, Ŝe to jest takie 

wprowadzanie podwyŜek od kuchni. 

Radny Sobich Artur stwierdził, Ŝe proponowane stawki za odbiór odpadów są 

stanowczo za wysokie. Proszę, Ŝeby nie traktować naszych mieszkańców, jako 

maszynkę do zarabiania pieniędzy. 

Pan Burmistrz Parczewa zaznaczył, iŜ taka rola radnych jest przede wszystkim 

pilnować Burmistrza, by te stawki nie były zbyt wysokie. Ale patrząc realnie na 

strukturę śmieci, gospodarstwa jednoosobowe nie produkują o połowę mniej śmieci 

jak gospodarstwa dwuosobowe, bo tu jest kwestia zwrotu opakowań zbiorczych, czy 

zuŜytego sprzętu elektronicznego, czy przeprowadzenia remontu. Jeśli ktoś robi 

remont w domu to bez względu ile tam mieszka ludzi tyle samo wyrzuci gruzu, czy 

ogrzewając mieszkanie popiołu wyrzuci. Ja wypraszam sobie takie insynuacje, Ŝe 

traktujemy mieszkańców do potencjalnego zarobku, ale miejmy nadzieję, Ŝe ten 

system nam się zbilansuje. Przede wszystkim musimy pamiętać, Ŝe będziemy musieli 

egzekwować opłaty od mieszkańców, którzy zamieszkują na tym terenie, poniewaŜ 

nasza kalkulacja odnosi się do 15 tys. mieszkańców. Koszty egzekucji będą 

egzekwowane od dłuŜnika, pod warunkiem, Ŝe te naleŜności wyegzekwujemy.  

Dlatego nasza propozycja z podziałem na grupy otwierała moŜliwość bardziej 

sprawiedliwego podziału kosztów, bo nawet patrząc na to, Ŝe im większa rodzina 

tym proporcjonalnie powinna płacić mniejsze koszty. Wynika to ze struktury śmieci, 
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jak teŜ zuboŜenia rodzin wielodzietnych. Podkreślił, Ŝe ustawa o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach zobligowała Radę do uchwalenia podatku 

śmieciowego i my chcemy zaproponować, Ŝeby wybrać najbardziej racjonalną 

metodę w stosunku do mieszkańców i Ŝeby zbilansować koszty w budŜecie gminy. 

Przypuszczając, jeśli by ZUK wygrał przetarg, to Zarząd nie moŜe działać na szkodę 

Spółki z tytułu podpisania umowy poniŜej kosztów funkcjonowania, bo to 

skutkowałoby dla Zarządu Spółki nawet sprawą kryminalną. Powtarzam jeszcze raz 

to nie są podwyŜki tylko opłata ustawowa i jeŜeli koszty się nie zbilansują to 

wszyscy poniesiemy skutki poprzez uszczuplenie realizacji pewnych inwestycji, 

remontów, poniewaŜ środki będziemy musieli przenieść na pokrycie tego systemu. 

Radna Bojko BoŜena spostrzegła, iŜ nie moŜemy zakładać, Ŝe nasze społeczeństwo 

jest nieuczciwe i będzie składać nieprawdziwe dane. Mam nadzieję, Ŝe pracownicy 

Urzędu Miejskiego i zarządcy nieruchomości, dołoŜą wszelkich starań, Ŝeby 

deklaracje składane przez mieszkańców były obiektywne i rzetelne. 

Pan Marek Perliński – Vice Prezes ZUK odniósł się do przychodów związanych ze 

sprzedaŜą odpadów segregowanych. Reforma systemu gospodarki odpadami polega 

na tym, Ŝeby jak najwięcej surowców uzyskać i dlatego ustawodawca postanowił 

objąć systemem wszystkich ludzi w Polsce. Unia Europejska nałoŜyła na gminę 

pewne poziomy odzysku i recyklingu surowców wtórnych, ale segregacja śmieci 

takŜe kosztuje czy to będzie prowadzona przez osoby indywidualne, czy wyznaczony 

punkt do segregacji odpadów. KaŜdy zakład instalacji zagospodarowania odpadów 

ma ustalone ceny do odbioru za składowanie odpadów komunalnych i w tą cenę 

wchodzi takŜe segregacja, Ŝeby jak najwięcej surowców zakład odzyskał. Dzięki 

zaangaŜowaniu naszego społeczeństwa w selektywną zbiórkę odpadów oraz 

działaniom prowadzonym przez ZUK odzyskaliśmy w ubiegłym roku 540 ton 

surowców wtórnych. Chcę powiedzieć, Ŝe na 1 tonę butelek plastikowych (objętość 

sprasowanej masy wynosi 1000m3) to uzyskujemy kwotę 1 tys. zł, czyli całość 

odzysku wyniesie 38 tys. zł. JeŜeli wszyscy zaczniemy segregować śmieci to cena 

jeszcze będzie niŜsza. Na dzień dzisiejszy zakłady zagospodarowania wykazują się 

8-9% odzyskiem surowców wtórnych i ten system takiemu celowi słuŜy z tym, Ŝe 

odzysk surowców wtórnych jest bardzo kosztowny. Taki punkt do segregacji 
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odpadów naleŜy odpowiednio przygotować, zatrudnić ludzi, którzy będą wykonywać 

segregację na poszczególne grupy i podzielony surowiec naleŜy sprasować w 

odpowiednie kostki, wtedy firma przyjedzie i towar odbierze. Jeśli mówi się o zysku 

to odpady segregowane nie będą przewidziane do składowania na wysypisko, bo 

wtedy koszt wywózki śmieci kosztowałby nas więcej ponad 100 tys. zł. Spółka ZUK 

ma nałoŜony ustawowy obowiązek odzyskiwania tych surowców i złoŜyć, co kwartał 

sprawozdanie do gminy, a później gmina składa sprawozdanie do Urzędu 

Marszałkowskiego. W tym roku gmina nie ponosi kary za nie wywiązanie się z 

poziomów recyklingu, natomiast w następnych latach z tego tytułu będzie ponosiła 

dodatkowe opłaty. NaleŜy zaznaczyć, Ŝe poziom recyklingu w gminie Parczew 

wynosi 30% i to naleŜy stwierdzić, Ŝe jest to bardzo dobry współczynnik.    

Pan Burmistrz Parczewa w kwestii sprostowania chciałby zaznaczyć, iŜ absolutnie 

nie zakłada, Ŝe mieszkańcy naszej gminy są nieuczciwi i nierzetelni, ale mogą się 

zdarzyć jakieś pojedyncze przypadki. Natomiast większym niebezpieczeństwem jest 

to, Ŝe my zakładamy w tej chwili na podstawie danych meldunkowych a w praktyce 

moŜe się okazać, iŜ znaczna część mieszkańców zadeklaruje mniejszą ilość osób 

zamieszkałych, niŜ zameldowanych. Wtedy będą mniejsze wpływy do budŜetu i do 

tego systemu będziemy musieli dopłacić. 

Radna Bojko BoŜena sugeruje, jeśli wygra przetarg inna firma i nie będzie się 

wywiązywała z warunków umowy, czy będzie moŜliwość rozwiązania z nią umowy.  

Pan Zastępca Burmistrza Parczewa odpowiedział. Prawo zamówień publicznych 

przewiduje kary umowne w wypadku nieterminowego realizowania umowy, ale 

zawsze zastrzega się prawo zerwania umowy w wypadku raŜącego naruszenia 

postanowień umowy precyzując odpowiedni zapis, jaki to będzie miało skutek 

prawny, w takich sprawach stosuje się orzecznictwo sądów powszechnych (NSA). 

Zakładając, Ŝe zostanie ogłoszony przetarg i firmy zgłaszają oferty, nie znając puli 

środków, jaka jest przewidziana na to zadanie, jeśli okaŜe się, Ŝe najtańsza oferta jest 

wyŜsza od naszego zamówienia, to wówczas mamy 2 wyjścia, albo ogłaszamy 

kolejny przetarg i szukamy tańszego wykonawcy, albo p. Burmistrz będzie musiał 

podjąć decyzję o podwyŜszeniu w zamówieniu kwoty, jaką zamierza przeznaczyć. 

Wtedy naleŜy poszukać rozwiązania, z czego mielibyśmy taką róŜnicę pokryć i taką 
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decyzję będzie musiała podjąć Rada Miejska.  

Radny Dominik Tomasz zapytał: Czy były robione wyliczenia odnośnie opłaty 

śmieciowej w budynkach wielorodzinnych pod kątem zuŜycia wody?   

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, Ŝe wzięliśmy pod uwagę sugestie radnych przy 

podejmowaniu poprzedniej uchwały i proponujemy naliczanie opłaty od 

gospodarstwa domowego. Jeśli chodzi o metodę naliczania od ilości zuŜytej wody to 

były robione wyliczenia w grudniu ubr. to wychodziło ok. 6 zł za 1m3 zuŜytej wody, 

więc ta metoda byłaby znacznie droŜsza. Przy tej metodzie obawiam się, Ŝe by 

doszło do drastycznego ograniczania poboru wody.    

Pan Przewodniczący Rady poinformował, iŜ radni otrzymali projekt uchwały 

opracowany przez p. Burmistrza, wobec tego proszę przewodniczących komisji o 

opinie do projektu uchwały otrzymanej przy zawiadomieniu na sesję.  

Pan Burmistrz Parczewa przypomniał, iŜ projekt uchwały, który był rozpatrywany 

na komisjach Rady został zweryfikowany na etapie prac i była wypracowana 

poprawka przez komisje.  

Pan Przewodniczący Rady Proszę p. Przewodniczącą obrad komisji o 

zaprezentowanie wypracowanej poprawki do projektu uchwały, którą radni 

zaopiniowali na posiedzeniu w dniu 26 marca.  

Pani Jadwiga Ogłozińska przedstawiła wniosek z propozycją zróŜnicowania stawek 

w zaleŜności od ilości osób w gospodarstwie domowym przy przedziale 

pięciostopniowych z podziałem dla mieszkańców miasta i dla mieszkańców wsi 

według poniŜszego: 

Miasto: 

1/ gospodarstwo       odpady segregowane       odpady zmieszane 

  - jednoosobowe                10 zł                                15 zł 

  - dwuosobowe                  16 zł                                24 zł 

  - trzyosobowe                   24 zł                                36 zł 

  - czteroosobowe                32 zł                               48 zł 

  - pięcioosobowe i więcej  40 zł                               60 zł 

Wieś: 

2/ gospodarstwo       odpady segregowane       odpady zmieszane 
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  - jednoosobowe                   8 zł                                12 zł 

  - dwuosobowe                   12 zł                                18 zł 

  - trzyosobowe                    18 zł                                27 zł 

  - czteroosobowe                24 zł                                36 zł 

  - pięcioosobowe i więcej  30 zł                                45 zł 

Pan Przewodniczący Rady odczytaną poprawkę poddaje pod głosowanie. 

PowyŜszy wniosek w wyniku głosowania Rada przyjęła jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty wraz z poprawką.  

Proszę o opinię do projektu uchwały Przewodniczących poszczególnych komisji 

Rady.  

Pan Adam Kaczmarek –poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska –poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk poinformował, iŜ komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz –poinformował, Ŝe Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnych opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt odczytanej uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę zwykłą większością głosów przy 2 

głosach przeciw i stanowi ona załącznik do protokołu. 

5.10 Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Proponujemy jednomiesięczny termin płatności uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, w terminie do 15 dnia kaŜdego miesiąca 

następującego po miesiącu, w którym istniał obowiązek ponoszenia opłaty. Tryb 

uiszczania opłaty przewiduje 2 formy tj. gotówką w kasie Urzędu Miejskiego lub na 

rachunek bankowy budŜetu gminy Parczew.  
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Pani Wiceprzewodnicząca Rady odczytała w/w projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady Proszę o opinię do projektu uchwały Przewodniczących 

poszczególnych komisji Rady.  

Pan Adam Kaczmarek –poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska –poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk poinformował, iŜ komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz –poinformował, Ŝe Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnych opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt odczytanej uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

5.11 Pani Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania takiej deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. Projekt uchwały jest pochodną trzech 

poprzednich uchwał i zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

Rada zobowiązana jest do określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i pierwszą deklarację właściciel 

nieruchomości składa w terminie do 31 maja 2013r., natomiast w przypadku zmiany 

danych korektę deklaracji jest zobowiązany złoŜyć w terminie 14 dni od zaistnienia 

zmiany. Jednocześnie uchwała przewiduje moŜliwość złoŜenia deklaracji w formie 

elektronicznej za pośrednictwem elektronicznej Platformy Usług Administracji 

Publicznej www.epuap.gov.pl.  

Pan Wiceprzewodniczący Rady odczytał przedłoŜony projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady Proszę o opinię do projektu uchwały Przewodniczących 

poszczególnych komisji Rady.  

Pani Jadwiga Ogłozińska –poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i 
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Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk poinformował, iŜ komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Adam Kaczmarek –poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz –poinformował, Ŝe Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnych opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt odczytanej uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

5.12 Pani Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. W 

ramach świadczonych przez gminę usług, odbierana będzie od właścicieli 

nieruchomości kaŜda ilość odpadów komunalnych, zarówno zmieszanych, jak 

równieŜ selektywnie zebranych, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę na rzecz gminy. Zakres usług został tak zaplanowany, aby 

środki uzyskane z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

sposób jak najbardziej efektywny przeznaczyć na organizację i realizację systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi dogodnego dla mieszkańców. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy będą pytania do projektu uchwały?  

Radny Urzędowski Andrzej zwrócił uwagę, Ŝeby mieszkańców wsi zachęcić do 

prowadzenia selektywnej zbiorki odpadów, zorganizować spotkania i wytłumaczyć, 

na czym to polega, bo niektórzy ludzie na wsi będą wrzucać wszystko do jednego 

worka. 

Radna Matejczuk Bogusława zaproponowała, aby wszystkim odbiorcom 

dostarczyć terminarze odbioru śmieci i objaśnienia, w jaki sposób naleŜy segregować 

odpady. Dobrze byłoby taką akcję informacyjną przeprowadzić równieŜ w 

aglomeracjach wiejskich. 

Pan Burmistrz Parczewa wyjaśnił, iŜ kaŜdy właściciel nieruchomości w deklaracji 
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zaznaczy, czy będzie śmieci zbierał selektywnie, czy wszystko wrzucał do jednego 

worka i z tego tytułu będzie naliczona mu odpowiednia opłata. UwaŜam, Ŝe 

mieszkańcy wiosek czy miasta będą dobrze zorientowani, w jaki sposób śmieci 

segregować. Jeśli chodzi o terminarze odbioru śmieci tą sprawą zajmie się firma, 

która wygra przetarg i podpisze z gminą umowę. 

Radny Urzędowski Andrzej sugeruje, Ŝe właściciel nieruchomości moŜe w jednym 

worku oddać śmieci zmieszane a w worku na segregację wystawi jedną butelkę. 

Pan Burmistrz Parczewa stwierdził, Ŝe takie śmieci są dokumentowane i o takich 

zajściach firma przekazuje informację do gminy, wówczas gmina wszczyna 

postępowanie administracyjne i nalicza opłatę na wywóz śmieci niesegregowanych.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał omówiony projekt uchwały. 

Proszę o opinię do projektu uchwały Przewodniczących poszczególnych komisji 

Rady.  

Pani Jadwiga Ogłozińska –poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Adam Kaczmarek –poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Marek Chwalczuk poinformował, iŜ komisja Strategii, BudŜetu, Gospodarki i 

Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Tomasz Ignatowicz –poinformował, Ŝe Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, 

Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady wobec pozytywnych opinii komisji poddaję pod 

głosowanie projekt odczytanej uchwały. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona załącznik 

do protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady Wyczerpaliśmy pakiet uchwał dotyczących systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi obowiązujących na terenie gminy Parczew. 

śycie zweryfikuje, czy podjęte decyzje  są trafne, jeŜeli nie będą nam się  

bilansować przychody i wydatki to będziemy musieli korygować podjęte dzisiaj 

uchwały. W tej chwili najwaŜniejsza operacja z całego przedsięwzięcia to 

rozpropagowanie wśród mieszkańców konieczności starannej selektywnej zbiórki 
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odpadów, gdyŜ zagospodarowanie odpadów niesegregowanych będzie nas duŜo 

kosztować.  

Panowie Prezesi Spółdzielni Mieszkaniowej i Zakładu Usług Komunalnych złoŜyli 

wszystkim Ŝyczenia pogodnych i wesołych świąt Wielkanocnych. 

 5.13 Pani Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy Parczew do partnerstwa ze 

stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania „Jagiellońska Przystań” w ramach 

projektu pn. „Akademia Seniora” 

Pan Przewodniczący Rady proszę o opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji do projektu uchwały. 

Pani Jadwiga Ogłozińska –poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytany projekt uchwały poddaję pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie i stanowi ona 

załącznik do protokołu. 

   

Ad. 6 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone w pkt. 2  

Pan Paweł Kędracki  – Burmistrz Parczewa udzielił radnym następujących 

odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone w pkt.2. 

Radnemu Sokołowskiemu Sławomirowi. Odnośnie kolektorów słonecznych. 

Konkurs na solary nie został jeszcze ostatecznie rozstrzygnięty, w tej chwili jest po 

ocenie merytorycznej i taka lista została zawieszona na stronie internetowej. Jak 

będzie ogłoszona ocena strategiczna to wtedy moŜemy rozmawiać na temat 

konkursu. Odpowiadając na pytanie, w jaki sposób będziemy dokonywać przydziału 

tych kolektorów to na pewno zrobimy losowanie publiczne w duŜej sali 

gimnastycznej np. w jednej ze szkół i zaprosimy wszystkich uczestników projektu. 

W kaŜdej grupie kolektorów w zaleŜności od ilości paneli słonecznych będziemy 

losować oddzielnie. 

Radnemu Goździkowi Tomaszowi. Jeśli warunki pozwolą to przystąpimy do 

remontów dróg. Wydałem polecenie dla Referatu Techniczno-Inwestycyjnego 
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zrobienie wykazu dróg najbardziej zniszczonych zarówno na terenie miasta jak teŜ 

wiosek. Zobaczymy na ile pozwolą nam na to środki, wówczas zaproponujemy 

wprowadzenie do planu inwestycyjnego zadania pn. „modernizacja dróg na terenie 

gminy Parczew”. Chcielibyśmy w takich miejscach, gdzie są największe ubytki 

uzupełnić te dziury masą i połoŜyć dywanik, poniewaŜ takie doraźne łatanie nie daje 

dobrego rezultatu. Jeśli będą oszczędności po przetargach to postaramy się takie 

zadanie wykonać. Zwracam się z prośbą do Sołtysów o zgłaszanie miejsc, gdzie 

wyrastają karpy na poboczach to postaramy się je ściąć odpowiednim sprzętem. 

Radnemu Dominikowi Tomaszowi.  

     Firma Onyks Energy Spółka z o.o. z Warszawy podpisała z gminą umowę na 

dzierŜawę gruntu ok. 3 ha w okolicy ulicy Laskowskiej i mam nadzieję, Ŝe będzie na 

tym terenie stawiać farmy fotowoltaiczne. Firma płaci z tego tytułu czynsz 

wielokrotnie większy niŜ poprzedni dzierŜawca. Natomiast tutaj nie widzę Ŝadnej 

sprzeczności z tymi działaniami, które my podejmujemy w kwestii 

zagospodarowania terenu na działkach gminnych. Na dzień dzisiejszy gmina nie ma 

środków w budŜecie, Ŝeby mogła aplikować w tego rodzaju przedsięwzięcie. Dlatego 

podejmujemy działania w celu przygotowania terenu, którego jesteśmy właścicielem. 

Poza tym jako gmina, jeśli nie mamy przygotowanych dokumentów planistycznych, 

na dzień dzisiejszy nie moŜemy chociaŜby występować do Zakładu Energetycznego 

o zabukowanie mocy przyłączeniowej, a to wiąŜe się z duŜymi kosztami. 

     Jeśli chodzi o basen, to kaŜdy obiekt tego typu ma przestój techniczny w okresie 

letnim, kiedy jest najmniejsze obłoŜenie. W naszym przypadku będzie to czas na 

bieŜące naprawy, czy konserwacje. Ponadto w trakcie realizacji inwestycji 

stwierdziliśmy, Ŝe płytki, które są połoŜone w ciągach przejścia w naszej ocenie są 

zbyt śliskie, stąd wykonawca zobowiązał się nieodpłatnie w ramach gwarancji 

dokonać wymiany płytek w okresie przerwy technicznej. Zadanie inwestycyjne 

zostało wykonane zgodnie z projektem, natomiast w trakcie uŜytkowania na samym 

początku stwierdzono, Ŝe niektórzy ludzie zaczęli się ślizgać, dlatego 

przeprowadziliśmy negocjacje z firmą, która zobowiązała się wymienić płytki. 

     Odnośnie nauki pływania na basenie. Jesteśmy otwarci na wszelkie inicjatywy 

płynące z lokalnego środowiska dot. nauki pływania. Jeśli ktoś chce prowadzić grupę 
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nauki pływania to my udostępniamy obiekt na zasadach ogólnych. Zwracaliśmy się 

do szkół parczewskich z propozycją prowadzenia zajęć nauki pływania, ale nikt nie 

chce skorzystać z oferty, natomiast zgłosiła się firma z Lubartowa, która chce 

prowadzić naukę pływania na naszym obiekcie, dlatego przychyliliśmy się tej 

propozycji.  

     Trudno mi się odnieść do zarzutu, Ŝe projekty unijne nie są konsultowane z 

mieszkańcami, poniewaŜ staramy się na bieŜąco realizować wszystkie problemy 

zgłaszane przez mieszkańców i praktycznie wszystkie projekty zostały juŜ 

zrealizowane. W dniu dzisiejszym takŜe Rada podjęła uchwałę na wykonanie 

dokumentacji na modernizację ulicy Nowej. Staramy się na bieŜąco z państwem 

rozmawiać odnośnie realizacji inwestycji, które państwo radni zgłaszają. Zaznaczam, 

Ŝe nie sztuka zrobić dokumentacje, jeśli nie ma szans na zdobycie środków pod 

kątem inwestycji, która nie będzie realizowana a później będzie zalegać na półkach. 

Stąd teŜ waŜny jest czas, Ŝeby śledzić na bieŜąco oferty, które przygotowuje Urząd 

Marszałkowski do podziału środków w kolejnym okresie programowania. W tym 

momencie my naprawdę nie wiemy jak będzie wyglądał rozdział środków, i które 

zadania będą miały dofinansowanie. Wkrótce będzie spotkanie p. Marszałka z 

władzami samorządowymi i być moŜe będą przekazane jakieś wskazówki, w którym 

kierunku powinniśmy pójść. UwaŜam, Ŝe priorytetem dla naszej gminy powinno być 

wzmacnianie naszego potencjału pod kątem przemysłu a więc przygotowanie terenu 

pod inwestycje. Chcemy się zastanowić, czy nie wyasygnować środków na zakupy 

majątkowe pod kątem terenów przemysłowych, Ŝebyśmy mieli jako gmina ofertę dla 

przedsiębiorców pod działalność gospodarczą.  

     Odnośnie drogi wojewódzkiej 815 na poprzedniej sesji była przekazana 

informacja o podjętej wspólnej inicjatywie władz samorządowych poprzez zbieranie 

podpisów i skierowanie wystąpienia do władz Województwa Lubelskiego z prośbą  

o modernizację drogi wojewódzkiej 815. Na powyŜsze wystąpienie otrzymaliśmy 

odpowiedź od Marszałka Województwa, który zapewniał, Ŝe droga wojewódzka 815 

zostanie wpisana do projektów kluczowych RPO. Natomiast, jeśli będzie potrzeba to 

oczywiście jesteśmy otwarci na przeprowadzenie tego typu akcje. 
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Radnemu Sobich Arturowi.  

Odnośnie interpelacji dot. usunięcia nieprawidłowości w funkcjonowaniu 

oczyszczalni ścieków. Jednym z projektów kluczowych do realizacji w przyszłym 

okresie programowania jest przygotowanie terenów pod inwestycje na wykonanie 

kanalizacji na wsiach tam, gdzie jeszcze tych inwestycji nie ma, Ŝeby w ten sposób 

spełnić wymogi i określone wskaźniki do przebudowy oczyszczalni ścieków. W tym 

celu zleciliśmy dla ZUK w ramach swoich środków wykonanie takiej dokumentacji 

na modernizacje miejskiej oczyszczalni ścieków.   

Radnej Kopiś Monice odnośnie konkursu na solary to konkurs jeszcze trwa i lista 

na stronie internetowej jest po ocenie merytorycznej a teraz będzie przeprowadzona 

ocena strategiczna. Ocena merytoryczna stanowi 80%, zaś ocena strategiczna 

stanowi 20% ogółu punktów. Sposobem przeliczania kaŜdego projektu są tzw. 

kwartyle i dlatego musimy cierpliwie czekać na ocenę strategiczną, bo moŜe się 

okazać, Ŝe na liście rankingowej po ocenie merytorycznej projekt, który miał mniej 

punktów, po ocenie strategicznej będzie umieszczony na początku listy. 

Radnemu Chwalczukowi Markowi. 

Odnośnie utwardzenia drogi gruntowej we wsi Komarne. PowyŜszą inwestycję 

moŜemy realizować tylko przy uŜyciu środków własnych. 

Radnemu Szychowi Henrykowi – Przewodniczącemu Rady. 

Jeśli chodzi o strategię rozwoju gminy, uwaŜam, Ŝe musimy przystąpić do 

aktualizacji tego dokumentu i jeszcze w tym roku podjąć uchwałę Rady Miejskiej o 

przystąpieniu do prac nad strategią rozwoju gminy. Deklarujemy, Ŝe do współpracy 

będziemy zapraszać jak najszersze gremia osób. Natomiast chciałbym wiedzieć, pod 

jakim kątem będą zmiany w RPO dot. granic obszarów strategicznej interwencji. 

Następnie odpowiedzi udzielił pan Michał BoŜym – Zastępca Burmistrza Parczewa.  

Radnej Matejczuk Bogusławie. 

    Jeśli chodzi o narodowy program przebudowy dróg lokalnych to moŜna się z jego 

raportem zapoznać na stronie internetowej Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie. 

NajwaŜniejsza informacja jest zamieszczona na stronach 13 i 14, gdzie są kryteria 

wyboru i na jakie rozwiązania moŜna otrzymać duŜo punktów a m.in. powinny one 

zawierać np. uspokajanie ruchu, separowanie ruchu pieszego, rowerowego, światła i 
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takie rozwiązania lepiej wpisują się na drogi w mieście. My po prostu staramy się 

dopasowywać takie rozwiązania, Ŝeby wybrać takie projekty, które pasują do danych 

programów. Odnośnie „Schetynówek” to teraz we wszystkich gminach odbywają się 

przetargi do końca marca. Jak będą oszczędności po przetargach to mamy nadzieję, 

Ŝe nasz projekt wejdzie do realizacji. Jeśli nie dostaniemy dofinansowania to Rada 

zadecyduje, którą drogę będziemy realizować. Propozycja jest taka, by przyjąć do 

realizacji ulicę Polną z uwagi na duŜe natęŜenie ruchu, lokalizację szkoły i basenu 

oraz skupisko osiedla mieszkaniowego. Natomiast na wieś Komarne moŜna 

spróbować z programu dróg dojazdowych do pól, bo jako argument moŜemy wpisać, 

Ŝe droga jest nieutwardzona. Jeśli chodzi o ulice Mickiewicza, Witosa i Słowackiego, 

to praktycznie nic się na nich nie dzieje, więc musimy cierpliwie poczekać. 

    Jeśli chodzi o wyjaśnienie, co to są kwartyle. W kaŜdym projekcie wylicza się 

efektywność środków w przeliczeniu na efekty działania. W projekcie na kolektory 

słoneczne zlicza się moc, jaka ma być zainstalowana z tych kolektorów w 

przeliczeniu na wartość energetyczną a z drugiej strony sumuje się wartość projektu, 

potem dzieli się wartość projektu przez moc i wychodzi nam współczynnik, 

następnie w zaleŜności od wartości komputer układa listę z wszystkich projektów od 

1 procenta do 100, następnie dzieli listę na 4, czyli na kwartyle i kaŜdy kwartyl ma 

określoną liczbę punktów. Zaznaczył, Ŝe do projektu przyjęto solary na glikol, które 

są droŜszymi, ale są lepszymi instalacjami i posiadają certyfikat.    

Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy z udzielonych odpowiedzi radni są 

usatysfakcjonowani? 

Radni przyjęli odpowiedzi twierdząco. 

 

Ad. 7  

Sprawy róŜne. 

Pan Przewodniczący Rady Zapytał: Czy w sprawach róŜnych zechcą zabierać głos 

przedstawiciele samorządu lokalnego? 

Pani Sołtys wsi Brudno poruszyła problem dotyczący przyjmowania podatku przez 

Sołtysów, którzy otrzymali informację, Ŝe w najbliŜszym kwartale nie otrzymają 

ksiąŜek podatkowych ze względu na ochronę danych osobowych. Stwierdziła, Ŝe to 
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utrudni prace Sołtysom i bez okazania nakazu płatności nie będą mogli przyjąć 

naleŜności za podatek. Natomiast w ksiąŜce są wszystkie informacje dotyczące 

płatnika oraz udziałów a osoby wpłacające nie zawsze mają pełną wiedzę w tym 

zakresie. 

Radny Dominik Tomasz  sugeruje, czy nie moŜna byłoby zrobić takie wykazy 

zbiorów, zarejestrować je i dać Sołtysom upowaŜnienie do przetwarzania danych. 

Pan Sołtys wsi Laski popiera problem zgłoszony przez Panią Sołtys i uwaŜa, Ŝe ta 

sprawa będzie w interesie gminy, poniewaŜ gmina będzie miała problem ze 

ściągnięciem niektórych naleŜności dot. udziałów, bo ludzie na wsi płacą podatek za 

kogoś z rodziny mieszkającej w innych miejscowościach. 

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe przepisy prawa nie upowaŜniły Sołtysów do 

udostępniania im danych osobowych. Ustawa o ochronie danych osobowych mówi, 

Ŝe imię i nazwisko nie jest objęte ochroną danych osobowych, natomiast adres i 

informacja podatkowa to juŜ obejmuje ustawa. Odpowiadając na pytanie, jak tę 

sprawę rozwiązać proponuje, Ŝeby poczekać do przyszłej sesji to w tym czasie 

postaramy się tę sprawę wyjaśnić. 

Pan Burmistrz Parczewa poinformował, Ŝe w dniach 21-22 kwietnia w parafii pw. 

„Opatrzności BoŜej” odbędzie się wizytacja ks. Biskupa Profesora Zbigniewa 

Kiernikowskiego. Ks. Biskup poprosił o to, by spotkać się z przedstawicielami 

jednostek samorządu terytorialnego działających na danym terenie. Stąd teŜ taka 

propozycja, by 22 kwietnia zorganizować nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej 

połączoną z Radą Powiatu, na której ks. Biskup będzie uczestniczył i na pewno 

zechce się zapoznać z naszymi problemami. Jeśli nie będzie sprzeciwu to 

zorganizujemy taką sesję uroczystą. 

     Następnie zapoznał z pismem od Dyrekcji Szpitala SPZOZ w Parczewie, w 

którym Szpital zwraca się z prośbą o udzielenie pomocy finansowej na zakup 

laparoskopu na realizację świadczeń medycznych w zakresie chirurgii. Wartość 

laparoskopu to kwota ponad 100 tys. zł. W tej sprawie odbędzie się spotkanie 

Wójtów z powiatu parczewskiego i Starosty Parczewskiego, Ŝeby wypracować w tej 

kwestii odpowiednie stanowisko. Nadmieniam, Ŝe Szpital zwrócił się z prośbą o 

zawieszenie płatności raty podatku od nieruchomości do końca grudnia bieŜącego 
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roku, po rozwaŜeniu tej sprawy przedstawię Radzie propozycję, i ewentualnie 

państwo radni ustosunkujecie się do niej. 

     Kolejna informacja dotyczy złoŜenia wraz z „Doliną Zielawy” wspólnego 

projektu w ramach Programu Innowacyjna Gospodarka na zakup 150 komputerów z 

przeznaczeniem do placówek oświatowych. Komputery będą skierowane dla dzieci, 

które mają najlepsze wyniki w nauce, ale ze względów materialnych nie stać ich 

rodziny na zakup komputera. 

     RównieŜ jako gmina złoŜyli śmy do Europejskiego Funduszu Społecznego 

działanie 9.1 projektu na zajęcia dodatkowe, który będzie realizowany przez 

placówki oświatowe podległe naszej gminie. Projekt opiewa na kwotę 400 tys. zł. 

     Ostatnia sprawa dotyczy podjętych działań w szkołach podstawowych nr 1 i nr 2 

pod kątem tworzenia klas sportowych. Od września tego roku proponujemy 

zorganizować jedną klasę sportową pod kątem gier zespołowych w SP nr 1 i jedną 

klasę o profilu sportowym pod kątem pływackim w SP nr 2. Docelowo 

chcielibyśmy, aby dzieci z tych klas prowadzone przez nauczycieli przez cały okres 

trwania szkoły podstawowej, równieŜ kontynuowały naukę w klasie sportowej 

gimnazjum i być moŜe jako ciągłość w szkole ponadgimnazjalnej lub LO w 

Parczewie. Jest to nasza inicjatywa na temat kultury fizycznej skierowana do 

młodzieŜy szkolnej, Ŝeby bardziej aktywizować młodzieŜ do realizacji wyczynów 

sportowych. RównieŜ liczymy na zainteresowanie uczniów z gmin sąsiednich do 

skorzystania z takiej oferty.  

 

Ad. 8 

Po wyczerpaniu porządku obrad pan Henryk Szych – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Parczewie złoŜył wszystkim Ŝyczenia świąteczne, w związku ze 

zbliŜającymi się świętami Wielkanocnymi a następnie podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w posiedzeniu i dokonał zamknięcia obrad sesji. 

 

    Protokołowała:      Przewodniczący obrad: 

(-) Danuta Sadłowska          (-) Henryk Szych 

 


